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SLOVO STAROSTY 
...mých prvních 100 dnů „na úřadě“
 Slíbil jsem příspěvek do každého čísla 
Nivnických novin, tak plním svůj slib. Rád 
bych Vás vždy informoval, co se nám na 
obci podařilo, co se nepodařilo, případně    
s čím se právě potýkáme. 
 Jak mnozí víte, od 21. 8. 2015 jsem 
již na úřadě na plný úvazek. Co mě vedlo           
k tomuto dřívějšímu rozhodnutí? Důvod 
je jasný - objem práce na obci, nepřiprave-
nost projektů, stav majetku obce, diskuse, 
jednání a různé akce, ale hlavně kontakt       
s Vámi občany je důležitý a obsáhlý, že dě-
lat tuto práci na dálku a téměř jen o víken-
dech je nereálné a i nesprávné. Nakonec 
vznikla rozumná dohoda i se zaměstnava-
telem a bylo rozhodnuto. A mé pocity po 
3 měsících práce? Začal jsem “Právním mi-
nimem pro starosty”, přečetl  “Zákon o ob-
cích” tam i zpět. Náplň práce starosty nelze 
definovat ani popsat. Jednoduše řečeno: je 
odpovědný za všechno, se všemi důsledky, 
a to 24 hodin denně. Ale s tím jsem počítal 
a musím Vám říct, že mě to úžasně baví, 
naplňuje a vtahuje. Najednou vidím obec 
jinýma očima. Vadí mi rezavé sloupky, zá-
bradlí, díry a nerovnosti, vybledlé tabule, 
oplocení, ale i neposečené zahrádky vedle 
jiných krásných, tamto a tamto… (o tom-
to se ale vice dočtete dále). V hlavě se rodí 
vize a nápady co zlepšit, co budovat nebo 
opravovat. Všechny tyto nápady a zámě-
ry probírám s radními, stavební komisí a 
následně pak na zastupitelstvu. Přesto, že 
jednání Rady obce jsou ze zákona neve-
řejná, jsem toho názoru, že občané mají 
právo vědět, co se na obci probírá a řeší. 
Neboť občané se obrací na radní s různými 
dotazy, a proto je důležité tyto informace 
předávat i veřejnosti. Do budoucna chci 
taktéž změnit letité pořadí bodů na jedná-
ní Zastupitelstva obce – zajímavé informa-
ce k investicím a plánům obce, aby byly na 
začátku programu, nudné a mnohdy for-
mální body jednání na jeho konci. Možná 
i toto občany odrazuje od větší účasti na 
těchto jednáních. 

V minulém čísle NN jsem uvedl, co řeší-
me. Jak se to vyvíjí? 

  Veřejné osvětlení – se společností 
EPK dohodnuty nové, pro obec výhodnější 
a akceptovatelné podmínky nájmu -  vše 
odsouhlaseno zastupitelstvem i Radou 
obce, smluvně uzavřeno a zaúčtováno. „Čo 
bolo, to bolo“. Teď budeme svítit 15 let pod 
správou EPK, ale s garancemi i zárukami, 
které jsme ve smlouvě postrádali. 

  Personální audit – požadavek na per-
sonální audit jsme revokovali. Nyní nejsou 
žádné   personální problémy a byly by to 
vyhozené peníze. Navíc, po oznámení 
ukončení pracovního poměru správce 

majetku obce jsme se rozhodli tuto funkci 
již neobsazovat a práci si rozdělili – roční 
úspora téměř 0,5mil.Kč. 

  Transparentnost – jistě jste na webo-
vých stránkách obce zaznamenali výzvy na 
stavební práce a v tomto budeme pokra-
čovat. Následně budou zveřejněny i všech-
ny smlouvy nad 100.000,-Kč, aby občané 
mohli mít kontrolu nad investicemi obce. 

  Pasportizace majetku – zní to odbor-
ně, ale jde vlastně o evidenci všech majet-
ků obce, popis technického stavu, dodr-
žování legislativních požadavků atd. Zde 
je nutný rozsáhlejší průzkum současného 
stavu. Již víme, že nejsou řešeny rekolau-
dace komerčních prostor, elektro-revize 
spotřebičů nebo hromosvodů, vlhnutí ob-
jektů, zatékání střech, nebo že podmínky 
nájmů jsou definovány „amatérsky“.

Současné investice: 
V minulém čísle NN jsem uvedl investiční 
záměry Zastupitelstva obce na nejbližší 
období. Krátce popíši stav investic, které 
bychom rádi zvládli ještě v tomto roce: 
 Z větších staveb je to především dlou-
ho očekávaná spojka cyklostezky Linea               
a Podohradí - zde nám situaci zkompliko-
valy požadavky stavebního úřadu, které 
mohly být předjednány v rámci zadání 
projektové dokumentace. Ale vše se nyní 
daří řešit. Souběžně proběhlo veřejné vý-
běrové řízení na realizaci s tímto výsled-
kem: osloveno bylo 8 společností, nabídku 
podalo 5 společností. Zvítězila společnost 
Prufia Nivnice, která musí zvládnout stav-
bu do začátku prosince 2015. 
 Další prioritou je oprava chodníku ul. 
Sadová, kde především část ke hřbitovu je 
v havarijním stavu. Výběrové řízení na do-
davatele bylo provedeno a zvítězila spo-
lečnost Eurovia, avšak vzápětí oznámila, že 
z provozních důvodů ze soutěže odstupu-
je. Smlouva bude tedy uzavřena s druhou 
společností v pořadí, tj. společností Mi-
tes s.r.o. V případě podpisu smlouvy jsou 
povinni provést I.etapu, tj. část od OÚ po 
hřbitov, do 20.10.2015 a to včetně kousku 
nového chodníku podél hřbitovní zdi, aby 
občané nemuseli scházet na komunikaci. 
Děláme vše pro to, abychom tuto část měli 
hotovou již před „Dušičkami“. Druhá část, 
od OÚ po Podohradí, by měla být ukonče-
na do 30.11.2015. 
 Třetí větší akcí je stavba komunikace 
ul. Pořádí - zde rovněž vyřizujeme stavební 
povolení. Přestože projektová dokumen-
tace je hotova od roku 2013, byly vyřízeny 
souhlasy EON, RWE a další, nebylo toto do-
taženo na stavební povolení. Mezitím pro-
padly v roce 2014 vyjádření a vše musíme 
žádat opětovně. Stavební povolení snad 

bude uděleno začátkem října. Tato komu-
nikace bude dlážděná a jedná se o úsek od 
bývalého náhonu po Sobotkovi (včetně 
nájezdu na silnici). 

Opravy a údržba obce: 
 Další práce a údržba obce vyplynula 
a dále vyplývá z postupné kontroly stavu 
obecního majetku. Mám zdokumentová-
no, co se mně osobně nelíbí, co je v nepo-
řádku a co bych rád změnil. Všechny tyto 
další záměry zase průběžně konzultuji s ra-
dou obce i se stavební komisí. Krátce tedy 
k těmto akcím (píši v pořadí od vjezdu do 
Nivnice ve směru od Uherského Brodu): 
 Jistě se nikomu již roky nelíbí náš „krás-
ný“ most u zahrádkářské pálenice – rezavé 
pokroucené zábradlí, děravý povrch, pro-
sak vody do mostní konstrukce, neuprave-
né zarostlé krajnice – oprava proběhne do 
konce roku 2015. Dále nás vítají informační 
tabule „Vítáme Vás...,“ která jsou sluncem 
tak vybledlá, že jsou spíše na ostudu než 
na uvítanou (již jsou objednány nové).        
A přijedeme-li na křižovatku „pod Hůrkou“, 
pohled na sběrný dvůr není třeba popi-
sovat (ostnatý drát s fáborkama, reklamní 
orezlé tabule „každá ves jiný pes“...), nehle-
dě k rezavým sloupkům, zašlému zrcadlu 
atd. Tohle bychom rádi zvládli dát do po-
řádku ještě v tomto roce. 
 A co dolní a horní most?? Jsou v ma-
jetku ŘSZK - již jsem jednal s krajskými 
představiteli ŘSZK a mám příslib na opra-
vu obou mostů, tj. chodníků na mostech, 
zábradlí a obrubníků. Tyto opravy proběh-
nou, ale až v příštím roce. 
 Pak jsou tu naše veřejná sportoviště. 
Hřiště Rajčovna i na Nové čtvrti: sloupky 
rezavé, ploty vytahané, povrch rozpraska-
ný a celkově je znát neudržovanost těchto 
plácků, které jsou docela dětmi a mládeží 
využívány. Tyto opravy plánujeme na jaro 
2016, kdy bude volná kapacita na poklád-
ky nových živičných povrchů. Následovat 
bude výměna oplocení, nátěry a úprava 
okolí. A fotbalové hřiště a sportovní areál?? 
Stav trávníku a výsledky všech kategorií 
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fotbalistů nám dělají radost, to ostatní 
i přes snahu vedení TJ je v areálu spíše 
k pláči. Tohle bude „bolet“, bude to na delší 
dobu, bude to něco stát, ale musíme to na-
pravit. Máme na stole návrhy studií celého 
areálu –studie zahrnují úpravu pravé i levé 
strany hřiště s vybudováním menší tribu-
ny, doplnění chodníků, výsadby, vytvoření 
víceúčelové plochy s umělým povrchem 
(treninková plocha), koutek pro maminky 
s dětmi, možná skatepark, oprava stávající-
ho posezení, oplocení areálu a přístupu do 
areálu. V dalších etapách bude zateplení      
a opravy sportovní haly a kabin s ubytov-
nou. Čeká nás tedy rozhodnutí a zadání 
projektu. V tomto směru určitě máme co 
závidět jiným obcím. 
 Větší akcí v tomto roce bude i úprava 
překladiště inertního odpadu Hoštáky. 
Bude nutné na nějakou dobu uzavřít pro-
stor. Zásah je zde ale nutný, jinak hrozí 
sankce od Odboru životního prostředí. Ale 
musíme zachovat pro občany možnost 
skládkování stavební suti a dřevin, stávající 
stav je však neudržitelný. 
 Mohl bych pokračovat dalšími, dle 
mého potřebnými akcemi jako jsou opravy 
komunikací např. ulice Závodí a dalších, díl-
čí propady vozovek, opravy dětských hřišť, 
úpravy na Riviéře, chodník hřbitov, střecha 
smuteční síně… atd. Vytvořili jsme plán 
oprav, který slouží jako zásobník práce pro 
naše pracovníky údržby, který se průběžně 
bude odmazávat a doplňovat. 

Co se nemuselo stát?  
Obec nyní řeší tyto investiční problémy: 
1/ neúspěšná investice do odstranění vlh-
kosti zdiva na kapli Nejsv. Trojice, kde rok 
a půl po opravě opět dochází k opadávání 
malby a omítky. Po poradě s odborníky ne-
cháme v části za oltářem snížit vnější terén 
pod úroveň podlahy v kapli (v podstatě 
kapličku posadíme na kopec) a provedou 
se výměny okapů, jelikož vlivem špatného 
osazení okapů i stářím docházelo k pře-
tokům při dešti. Snad tyto úpravy napraví 
předešlou projekčně zřejmě podceněnou 
investici a zastaví vlhkost zdiva. 

2/ doplnění krajinné zeleně - výsadba no-
vého větrolamu (po pravé straně směr Dol-
ní Němčí). Dílo převzato jako kompletní 
dne 24.10.2014, kontrola dozorem prove-
dena až 18.5.2015 s konstatováním mimo 
odstranitelných závad, že nevzešel trávník. 
Nevzešel na podzim 2014 a nevzešel ani na 
jaro 2015, tak snad vzejde na podzim 2015. 
Ano, počasí tohle značně ovlivňuje, ale 
v rozpočtu tohoto díla byla na zatravnění 
luční trávou nemalá částka, tak si zaslouží-
me trávu aspoň po kolena (po roce..). 

Co je v jednání: 
  Výměna povrchu silnice - kostkovice 

na živičný povrch? Po letech “neúspěš-
ných” jednání o změně povrchu vozovky 
v obci se něco rýsuje. Nechci nic slibovat, 
ale nevidím to nereálně. Mým cílem je rok 
2017. Prvotní jednání již proběhla, tak uvi-
díme, snad se to podaří. V každém případě 
se musí připravit projekt, pak jsme o krok 
blíž. Je to investice ŘSZK a je podmíněna 
zúžením vozovky z 8m na 7m. Tomu se ne-
bráníme, zúžení může přispět i ke zpoma-
lení dopravy. Toto přinese ale také náklady 
obci, což je rozšíření chodníků po stranách. 
Věřím ale, že novou “podlahou” obec více 
prohlédne, zkrásní a značně se ztiší hluk      
z provozu.  

  Povodí Moravy – jednal jsem s od-
povědnými pracovníky povodí, požádal            
o průběžné čištění koryta Nivničky. Něco je 
přislíbeno, ale požadují možnost skládko-
vání vytěženého nánosu atd. (skládkování 
je celkově současným problémem obce). 
Toto bude předmětem dalšího jednání.

  Vodovody a kanalizace - proběhlo 
jednání na OÚ v Nivnici, převzata aktuální 
síť kanalizace, včetně informace proble-
matických míst, na které SVK upozorňuje 
od roku 2011 a nebyla obcí řešena. Mimo 
letošní akce SVK probíhající rekonstrukce 
sběrače jsme se dohodli na opravě v roce 
2016, tj. část kanalizace Na Požáře, kde 
bude oprava provedena bezvýkopovou 
metodou. Dle možností se bude ještě v 
roce 2016 řešit oprava kanalizace na ul. Po-
dohradí nebo na ul. Závodí – ale to bude 
ještě předmětem jednání. V obci máme 

kanalizaci jak provozovanou SVK tak ne-
provozovanou SVK, z toho je něco v majet-
ku SVK, něco v majetku obce nebo jiných 
subjektů a dokonce bezprizorní kanalizaci, 
kterou kdysi-kdosi “zapomněl” dát do ma-
jetku obce. Ale to dáme do pořádku.

  Příprava projektů – probíhající nebo 
v přípravě jsou projekty: bývalá restaurace 
Beseda - bude předmětem diskuze zastu-
pitelstva, komunikace ul. Nábřežní, kde 
máme zájem na brzké realizaci, zmíněná 
výměna povrchu silnice III.třídy, oprava Na-
dačního domu, projekt revitalizace spor-
tovního areálu, projekt komunikace spojka 
ul. Hoštáky–Vinohradská, nové lávky přes 
Nivničku, projekty na opravy kanalizací, 
chodníku podél „pivní cesty“, chodníku 
nebo komunikace mezi ul. Podohradí a ul. 
Brodská (za hřištěm), komunikace mezi by-
tovkami, chodníku vedle pošty a chodníku 
vedle mateřské školky. 

A co připravujeme? 
 Nové webové stránky obce – moderní, 
přehlednější, nadčasové a už brzy i face-
bookové stránky starosty – pro větší infor-
movanost a vzájemnou komunikaci, kde 
uvítám Vaše připomínky, názory, nápady, 
postřehy apod. 

Osobní poděkování
 Rád bych poděkoval místostarostce 
a všem zaměstnancům obce, kteří mi 
pomohli se startem v nové funkci. Rad-
ním, se kterými je bezvadná spolupráce, 
zastupitelům a všem, kteří obětují svůj 
čas a organizují společenské akce nebo 
se jinak zapojují do veřejných akcí, a tím 
přispívají k lepšímu společenskému živo-
tu v naší obci. Taktéž bych chtěl poděko-
vat Vám, občanům, kterým není lhostejný 
vzhled naší obce a udržujete své zahrád-
ky a jejich okolí. V příštím vydání NN více 
přiblížím vize a plány rozvoje obce.
  S  přáním  hezkého  nadcházejícího 
podzimu

 Miroslav Vykydal , starosta obce

Areál TJ                          Lávka na ul. Nábřežní



Ohlédnutí za letošními hody 

 Těšili jsme se na ně a už jsou za námi.    
A jak je hodnotíte vážení čtenáři Nivnic-
kých novin? Osobně si myslím, že byly vy-
dařené. Pravda, i když občas spadla nějaká 
ta dešťová kapka, jako například v sobotu 
večer. Kolotoče a další atrakce si hlavně 
mládež užívala už v týdnu před hody a jak 
jsem si všiml, neměli o zákazníky nouzi. No 
a vlastní hodové veselí jsme zahájili v pá-
tek 4. září na fotbalovém hřišti s DJ Trnkou 
v pořadu Disco Trisco, dobrý nářez pro 
mladé, ale i pokročilejší věkem. V bufetu 
bylo připraveno dobré občerstvení, a tak o 
dobrou náladu nebyla nouze.
 Také Café bar 66 nezklamal a atmosfé-
ra tam byla výborná až dlouho do noci.

 Sobota přinesla proměnlivé počasí. 
Odpolední program nám zpestřila Decho-
večka mladých pod vedením p. St. Mahda-
la, která za účasti domácích i přespolních 
hodařů vyhrávala na náměstí. Otevřena 
byla Výstava drobného zvířectva na dvoře 
starého MNV (str. 7), Výstava krojů a krojo-
vých fotografií  v SD Beseda, kde probíhala 
i prezentace spolku NILIBU a prodej vyřa-
zených knih z místní knihovny. Jedna paní, 
která nechtěla být jmenována, mi doslova 
řekla: „Karle, to měla kulturní komise dobrý 
nápad, když sehnali tolik pěkných foteček 
starých krojů, šak aj já,  a né enom já, sme 
tam našli svoju rodinu, děkujeme.“
 Po oba dva hodové dny byla otevřena 

pro veřejnost Sedlcká chalupa a Nadační 
dům Dr. Kachníka. V chalupě poutalo po-
zornost návštěvníků starodávné nivnické 
bydlení, nádobí, kuchyně a také oblečení. 
V nadačním domě zase nivnický zvon a na-
ši slavní rodáci.
 Večer to mladí opět rozjeli ve sportovní 
hale, kde oddíl volejbalu pořádal Hodový 
Time-out.
 Hlavní hodový den – neděle byl zahá-
jen slavnostní hodovou mší svatou v kos-
tele Sv. Andělů strážných. Mnoho přítom-
ných se do kostela ani nedostalo, jak se 
říká „chalupa byla do stropu vyprodána“, 
takový byl zájem navštívit krásný nivnický 
kostel. Pokračovaly dny otevřených dveří, 
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výstavy, u kolotočů bylo taky plno. Odpo-
ledne byl hlavní zájem hodařů soustředěn 
do Sedlcké chalupy, kde bylo zahájeno 
p. starostou odhalení ornamentů, které vy-
tvořila sl. Jitka Bartošová z Horního Němčí 
za účasti p. Mgr. Vladimíra Šáchy, odborníka 
na Slovácký ornament. Přítomen byl také 
Mgr. Petr Slinták, který navázal na slova p. 
Šáchy a informoval o časopisu Malovaný 
kraj, který popularizuje historii i současné 
dění na Slovácku. Zájem  diváků upoutaly 
také ukázky kovářské práce p. J. Matyáše. 
Děti si vyzkoušely malování ornamentů, 
k zakoupení byla i trička s natištěnou niv-
nickou výšivkou. Organizátoři připravili 
bohaté občerstvení, a tak si na chuť přišli 

milovníci sladkého, slaného, mastného          
i ostřejšího. Díky!
 Odpoledne patřilo milovníkům cim-
bálovky. V Café baru 66  vyhrávala Lipina           
a mohu potvrdit, že se přítomní velice dob-
ře bavili. Hody zakončil večerní koncert na 
náměstí, kde hrála skupina Ukulele Trou-
blemakers. Po koncertě jsem zaslechl slova 
„skvělí, super, špica, nemělo to chybu…“
 Posluchačů a diváků bylo všude dost 
(úměrně chladnému počasí), a tak se mi 
zdá, že většina byla spokojená. I když poča-
sí bylo proměnlivé, v sobotu večer pršelo, 
každý si mohl vybrat co navštíví – restau-
race, hospůdky, výstavy, zábavy, kolotoče 
nebo koncerty. Poděkování za přípravu        

a realizaci hodů patří všem organizátorům    
a vedení obce. Můžeme si jen přát, aby           
i ty příští hody byly tak úspěšné  jako ty le-
tošní.  Přeji všem pěkné, příjemně prožité 
podzimní dny a zbytek letošního roku.
 K. Šik

 Také já chci poděkovat za nedělní 
podvečerní program, kapela „Ukule-
le“ se všem, co jsme tam byli, moc 
líbila, škoda, že jsme nenašli odvahu 
k tanci, tudíž nás místy přecházela 
zima, ale i to jsme pořešili. Pánové 
byli bezprostřední a teda fakt to bylo 
fajn. Poděkování  těm, kdo je vytipo-
vali a domluvili.                    BS a spol



Zahájení školního roku 2015/2016
  Třídnictví v MŠ

SLUNÍČKA Kateřina Martináková 
a Jana Polanská – 24 dětí
VČELIČKY Berta Bačíková 
a Mgr. Hana Damborská – 26 dětí
BERUŠKY Bc. Gabriela Beníčková 
a Marie Beníčková – 27 dětí
MOTÝLCI  Jaroslava Mahdalová 
a Mgr. Marie Vaculová – 27 dětí

  Třídnictví v ZŠ
1. A  Mgr. Jana Formánková – 20 žáků
1. B   Mgr. Lenka Miškarová – 19 žáků
2. tř. Mgr. Karla Berecká – 25 žáků
3. A  Mgr. Ivana Karlíková – 22 žáků
3. B   Mgr. Marcela Bochinová – 21 žáků
4. tř.  Mgr. Jitka Jančová – 26 žáků
5. A   Mgr. Jana Martináková – 18 žáků
5. B   Mgr. Jarmila Basariková – 16 žáků
6. tř.  Mgr. Renata Charvátová – 29 žáků
7. tř.   Mgr. Jitka Miklášová – 30 žáků
8. tř.  Mgr. Yveta Michalcová – 28 žáků
9. A  Mgr. Iva Slámová – 20 žáků 
9. B  Mgr. Rostislav Mančík – 18 žáků
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Výstava drobného zvířectva
 Neodmyslitelně k hodovému progra-
mu patří prohlídka Výstavy drobného hos-
podářského zvířectva, kterou připravují 
členové místní organizace Českého svazu 
chovatelů. Tato organizace patří k nejstar-
ším v naší obci, s obměnami funguje od 
podzimu roku 1959. Současní členové pra-
cují v nové podobě od roku 2000 a sdružují 
chovatele králíků, drůbeže, holubů a exo-
tického ptactva.
 Připravit takovou výstavu není v dneš-
ní době jednoduchá záležitost. Výhodou 
pro nás je vlastní areál se zázemím jako 
je klubovna a sklad výstavních klecí. I tak 
všechno začíná dlouho dopředu. I když se 
na vesnici králíci i slepice chovají, ubývá 
těch, kdo jsou ochotní zvířata chovat čis-
tokrevné s dokladem původu. Je to škoda, 
protože v době, kdy jsou chovy domácích 
zvířat ohrožovány různými nemocemi, 
máte u čistokrevných zvířat záruku zdra-
vého chovu a také podporu organizace             
s veterinární kontrolou jako je očkování           
a preventivní léčba.
 Tedy nezbývá než oslovit okolní orga-
nizace, a tak jsme na výstavě viděli zvířata 
nejenom z Nivnice, ale i z Uherského Bro-
du, Prakšic, Šumic, Luhačovic, Hluku, Veletin, 
Žlutavy, Vlčnova, Kunovic a Bojkovic. Dále je 
třeba sestavit katalog. Výstava není jenom 
prohlídka, ale pro chovatele i důležitá část 
posouzení stavu vystavovaných zvířat. O tu-
to stránku se starají odborní posuzovatelé, 
kteří jednotlivá zvířata ohodnotí podle pře-
depsaných kritérií. Návštěvníci mají mož-
nost toto hodnocení si prohlédnout na 
oceňovacím lístku, které mají exponáty 
u svojí klece a zjistit, co je u jednotlivých dru-
hů a plemen důležité.  V dřívějších dobách 
hodnocení probíhalo v sobotu dopoledne, 
ovšem ve snaze vyjít vstříc návštěvníkům 
probíhá už v pátek, aby údaje hodnocení 
byly k dispozici v sobotu po celý den.
 Další důležitou činností výstavního 
výboru je oslovení sponzorů, kteří přispějí 
dary pro oceněné chovatele a do tomboly, 
která je vyhledávaným zpestřením výsta-
vy. Tímto všem našim sponzorům a příz-
nivcům moc děkujeme a věříme, že nám 
zachovají přízeň i v dalším období.
 Samotná práce začíná ve středu, kdy se 
musí připravit výstavní areál, podle počtu 
přihlášených zvířat sestavit klece pro jed-
notlivé expozice králíků, holubů, drůbeže, 
exotického ptactva a také pro zvířata, která 
výstavu  doplňují. Letos to byly husy, nut-
rie, zlatí bažanti a svým kokrháním neú-
navně po celou dobu výstavy k svojí kleci 
lákal kohout plemena kosovský kokrháč. 
Ve čtvrtek se připravuje veškeré zázemí 
a v pátek už všechno vypukne na plné ob-
rátky. Po převzetí všech zvířat je zahájeno 
posuzování a také debaty přítomných vy-

stavovatelů, kteří si sdělují svoje zkušenos-
ti, poznatky a domlouvají doplnění svých 
chovů.
 Pro vás, návštěvníky, všechno začíná v 
sobotu dopoledne, kdy přicházíte hlavně 
s dětmi, aby si prohlédly „zvířátka“.  Toto se 
děje vlastně až do nedělního odpoledne, 
kdy proběhne slavnostní zakončení celé vý-
stavy s vyhlášením a oceněním chovatelů.
 Po celou dobu výstavy je zajištěn od-
borný dozor a veterinární kontrola. Členo-
vé svazu jsou na výstavě nepřetržitě, aby 
vystavovaná zvířata hlídali a předešli tak 
nepředvídaným událostem. Moc si teda 
hodového veselí neužijí, ale jsme rádi, že 
se nám daří tradici výstavy zachovat.
 Následuje úklid areálu, uschování klecí 
a zhodnocení proběhlé výstavy, utřídění 
poznatků. 
 Letošní výstava potvrdila nastupující 

trend našich domácností. Sice ubývá cho-
vatelů králíků pro zpestření jídelníčku, ale 
děti nechtějí být ošizeny o kontakt s živým 
zvířetem. Zájem byl o králíky malých ple-
men jako hermelín modrooký a potěšilo 
nás, že byl zájem o čistokrevná zvířata. 
Také v naší organizaci máme mladé cho-
vatele, kteří svoje „kamarády“ vystavovali         
v samostatné sekci  „Mladý chovatel“. 
 Jestli i u vás dupe králík jako domácí 
miláček a měli byste zájem o činnost pod 
dohledem zkušených chovatelů, můžete 
se obrátit na členy místní organizace, která 
nabízí spolupráci i veterinární podporu.
 Chci poděkovat všem našim přízniv-
cům, naše záliba nám přináší radost i uži-
tek a určitě má smysl, ale bez zpětného 
pozitivního ohlasu návštěvníků výstavy by 
nás určitě tolik netěšila.  
 BS



Nakupující pomoc potřebným neodmítli
 Velké pochopení a štědrost projevili 
zákazníci prodejny Jednota v Nivnici, kte-
ří přišli v sobotu 5. září nakoupit vše, co 
je potřeba pro běžnou spotřebu, ale i ke 
slavnostnímu pohoštění. Toho dne se totiž 
v obci konaly tradiční hody (4.- 6.9.). Kromě 
usměvavých prodavaček vítal nakupující 
u vchodu také plakát s nápisem „Ne každý 
má hody“, avizující potravinovou a materi-
ální sbírku organizovanou Oblastní chari-
tou Uherský Brod a spotřebním družstvem 
Jednota Uherský Ostroh. Každý ze zákaz-
níků nivnické prodejny obdržel od dobro-
volníků z Oblastní charity Uh. Brod leták 
s popisem akce a výčtem potravin, které 
lze do sbírky věnovat. „Do boxu určeného 
pro sbírku, jsem vložila slunečnicový olej a 
masovou konzervu. Vím, že jsou mezi námi 
lidé, kteří na podobný nákup, jaký si právě 
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nesu domů, nemají peníze. A nejvíce tím trpí 
jejich děti. Takže bych si přála, aby nasbírané 
potraviny a další zboží pomohlo těm, kteří 
na tuto pomoc čekají,“ podotkla jedna ze 
zákaznic prodejny v Nivnici. 
 Během dvou hodin zákazníci prodejny 
vložili do speciálního boxu za pokladnou 
120 kilogramů potravin a jiného zboží. 
Sbírka určená především na pomoc soci-
álně slabým rodinám s dětmi se uskuteč-
ní i na dalších místech Uherskobrodska,               
a to 12. 9. ve Strání, 3.10. v Uherském Brodě          
a 7.11 v Bánově. Lidé mohou do potravino-
vé a materiální sbírky přispět trvanlivými 
potravinami, jako jsou například těstoviny, 
rýže, cukr, konzervy, ale také dětskými ple-
nami či pracími prostředky.   
 Oleg Kapinus, PR manažer, 
 Oblastní charita Uherský Brod

Charitní dům sv. Andělů strážných
 Začátkem prázdnin, jako každý rok, 
proběhlo na CHD  grilování s klienty. 
Vzhledem k nepřízni počasí nebylo mož-
né strávit příjemné chvíle na dvorku pod 
pergolou, proto jsme se sešli v jídelně. 
Zde se kromě výborného grilovaného 
masa podávalo i sladké pohoštění ke 
kávě. Společně s personálem si naši se-
nioři popovídali a zavzpomínali na „sta-
ré časy“. I tento rok se tato akce setkala 
s velmi pozitivními ohlasy, jak ze strany 
personálu, tak všech klientů. Už nyní se 
těšíme na další grilování.
 Dále se konaly  v červenci a v září 
pravidelné mše svaté, na které rádi při-
cházejí i lidé z obce.
 Zaměstnanci a klienti CHD
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Oddíl zápasu
 V sobotu 12. září uspořádal oddíl zápasu TJ Nivnice na 
počest pana Václava Hromčíka, který oddíl zakládal, prv-
ní ročník domácího zápasnického turnaje mládeže s ná-
zvem: Memoriál Václava Hromčíka pro rok 2015.  Do nivnic-
ké sportovní haly se sjelo 9 družstev, z toho jedno zahraniční 
–  až z Trenčianské Turné. Sešlo se celkem 62 zápasníků a 
zápasnic! Naši mladí zápasníci zabojovali a opět dokázali, že 
se i v tak velké konkurenci neztratí a po řadě skvělých indi-
viduálních umístění vybojovali v soutěži družstev krásné 3. 
místo!!!  První místo obsadili zápasníci z TJ Lokomotiva Krnov 
a druzí skončili závodníci z Trenčianské Turné. Všem závodní-
kům gratulujeme a budeme se těšit na další ročník. 
 Za oddíl zápasu Nivnice JO

věková kategorie              hmotnost                jméno                  umístění

Výsledky našich závodníků a závodnice

     A  31 Martin Krajčovič   1
     A  37 Anna Tomancová   1
     A  40 Josef Gračka   3
     A  43 Filip Jozefák   1
     B  27 Kryštof Janča   1
     B  36 Adam Petráš   3
     C  20 David Machalík   2
     C  22 Jakub Krajčovič   3
ml. Žáci  33 Matyáš Oliva   2
ml. Žáci  33 Marek Švajda   3

Návštěva Sedlcké chalupy 
 V pondělí 14. září jsme v prvouce šli do 
Sedlcké chalupy. Mě tam zaujalo, že chlap-
ci do tří let museli chodit v šatičkách a líbilo 
se mi, že jsme si mohli ze studny vytáhnout 
vlastní vodu. Provázely nás tam paní Mah-
dalová a Hladišová. V té době byl život těž-
ký, ale chtěl bych v ní žít. (Šimon Kolár)
 Zaujalo mě, jak se vyrábělo máslo a  ještě 
mě zaujala kuchyně a jak se dřív vařilo…ži-
vot v této době by byl velmi zajímavý a chtěl 
bych si vyrobit máslo. (Matyáš Škrabálek)…
 Moc se mi tam líbilo, protože nám vy-
právěli příběh o zvonu a mohli jsme si sami 
napumpovat vodu ze studny. (Anna Mášová) 
 Byli jsme v Sedlcké chalupě. Co? Vy se 
ptáte, proč jsme tam byli? Abychom po-
znali, jak se dřív žilo. Bylo to tam úžasné. 
(Eliana Náhlíková)
 …dřív lidi chodili oblečení jen v kroji. 
Kdybych se octla v té době, chyběly by mi 
různé elektrické vynálezy. (Barbora Velecká)
 Zaujalo mě, jaké byly babičky mladé. 
Život měly těžký, protože musely tahat 
vodu ze studny. (Denisa Volná)
 Viděli jsme, jak měli zařízený dům, 
jak byl prostřen stůl a co jedli. Líbila se mi 
ukázka nivnického kroje… (Radek Elšík)
 Líbily se mi tam staré stroje a nářadí, 
nejvíc mlátička. Jsou tam taky vystaveny 
dobové kroje. Ještě se mi líbily starodávné 
pomůcky do kuchyně (Roman Soukeník)
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Nivnický kroj a výšivky
 „Moje babička říkávala, že v kroji je 
každý pěknější. A měla pravdu. Lidový 
oděv má totiž svůj přísný řád. Doslova 
od hlavy až k patě má každá jeho součást 
své přesné místo, účel a tomu odpovída-
jící tvar, střih, materiál a barevnost. Proto 
lidé v kroji – a je jedno, zda ve svátečním 
nebo všedním – vypadají vždycky uprave-
nější a jaksi čistší než lidé v civilním oděvu. 
Navíc střih kroje s pevně utaženým pasem, 
upravená hlava a pevná obuv nutí chodit 
zpříma a svižněji. To je pravděpodobně zá-
klad onoho tajemství, proč i dnes, v době 
čím dál extravagantnějších mód, zaujímá 
lidový kroj významné místo v naší oděvní 
kultuře, ovlivňuje ji a inspiruje. Spolu s dal-
šími formami lidového umění tvoří nedíl-
nou součást naší národní kultury.
 Nivnický kroj bývá mezi slováckými 
kroji řazen mezi velkou skupinu krojů dol-
ňáckých. Podle Jana Klvani tvoří zvláštní 
skupinu mezi kroji uherskobrodskými, čili 
zálesáckými, mohli bychom jej nazvat také 
“krojem Komenského“. Nosí se v Nivnici, 
Korytné, Horním Němčí, Slavkově, Dolním 
Němčí a Boršicích.
 Kroj zaujme především střihovou stříd-
mostí a barevným laděním. Mezi dolňácký-
mi kroji si dodnes uchoval nejvíce ze staré 
podoby,  a také krásné charakteristické vý-
šivky gotizujícího rázu, svědčí o jeho staro-
bylosti.“ Tolik citace paní Justýny Konečné.
 A dále citujeme z knihy M. Ludvíkové, 
odbornice na moravskou výšivku: „Vzory 
výšivky z rukávců – vzhledem k její pomí-
jivosti – nemůžeme soustavně sledovat do 
minulosti,  jen snad do konce 18. století. 
Víme sice, že se výšivka přešívala ze zašpi-
něných rukávců na nové čisté, prané se na 
svátek nikdy nenosily! Výšivky vlastně tka-
ninu vyztužovaly, takže byla na dlouhou 
dobu nezničitelná, ale všechno má své 
meze. Kromě toho si lidé těchto výšivek 
nevážili a bez sentimentality se jich zbavo-
vali, protože byly nahraditelné a kdykoli se 
mohly vyšít nové. Ačkoli jsou odrazem až 
19. století, dokazují další životnost výšivky 
a její tvůrčí rozmach v této době, schopnost 
obměňovat staré a vynalézat další varianty. 
Výšivky na rukávcích proto nejvíce lokálně 
vykrystalizovaly. 
 Nejkonzervativnější je výšivka z vesnic 
nivnicka a bánovska. Výšivka kopírovala 
původní výšivky na koutních plachtách 
a hlavně na dýnkách starobylých čepců, 
tam bylo barevně i motivicky toto území 
hotové. Barevně tak byly použity všechny 
odstíny šafránu. Později se v některých 
vesnicích přibrala tmavočervená, přicháze-
jící pravděpodobně z Kopanic. Jinde zase 
v mladší době zvítězila kombinace modré 
a černé barvy s vynecháním nevyšitých 
míst.“
Tolik odborné pojednání.

-10

   Postupně vás budeme seznamovat 
s výšivkami užívanými převážně v Nivnici. 
Většinu z nich máme díky archivu a Se-
dlcké chalupě dochovány. Některé jsme 
nechali vyšít nově podle starých vzorníků. 
Nebyly tak časté, a proto se nedochovaly. 
Potěšte se s námi uměním předků, které se 
bohužel velmi rychle vytrácí. 

 Titulní strana – VELKÁ JATELINKA. 
Patřila do skupiny výšivek dámských 
rukávců, neznáme přesnější zařazení. 
Obnovená nedochovaná výšivka. Vyšito 
podle vzorníku paní Vicenikové, který je 
uložen v muzeu v Uherském Brodě.   
 GM

Hledáme
Hledáme nadšence a organizátory 

do sportovní komise, kteří by organizovali 
různé akce s podporou obce 

– např. turistické výlety pro mladší i starší, 
výjezdy na kolech, pěší túry, atletická klání, třeba 

i pro starší a pokročilé, inline jízdy… apod. 
V případě zájmu pište na starosta@ou.nivnice.cz, 

příp. volejte 606 766 166. 

PLASTOVÁ OKNA,
HLINÍKOVÁ OKNA A DVEŘE

výroba, prodej, montáž
ul.: Naardenská 2282 (dříve ul. Široká)

688 01 Uherský Brod, objekt České pojišťovny
tel.: 777 048 173, e-mail: uhbrod@abxokna.cz

www.abxokna.cz
od roku 1993tradice
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Předběžný přehled 
plánovaných akcí:

Co se chystá:
 Rádi bychom vás upozornili na dvě nově připravované 
akce – „Čaj o páté“ a  „Česko zpívá koledy“. 

  Přestože je v Nivnici spousta restauračních zařízení, stále 
chybí prostor pro neformální setkávání našich seniorů, kde 
by si mohli jen tak posedět, pobesedovat, začíst se do knížky 
či časopisu, vypít čaj nebo kávičku … a tak jsme se rozhodli 
nabídnout prostory foyer SD Beseda právě pro tyto účely.  
Na 15. 10. 2015 na 17. hodinu jste všichni srdečně zváni na 
„Čaj o páté“.

  Další připravovanou akcí pro všechny spoluobčany bez 
rozdílu věku je prosincové zpívání koled pod naším krásným 
vánočním stromem. Rádi bychom se jako obec zapojili do ce-
lorepublikové akce, která se koná pod názvem „Česko zpívá 
koledy“ v mnohých obcích a městech. Určenou prosincovou 
středu (bude upřesněno) se sejdeme v 18 hodin u kostela. 
K dispozici budou slova koled a také „něco“ na zahřátí. 

11.10.   Motoburza  (areál TJ)
15.10. 17:00  Čaj o páté (setkání seniorů v SDB)
25.10. 16.00 Žena v trysku století – divadelní komedie (SDB)
28.10.  Drakiáda (u rozhledny)
   2.11.  Světelný průvod na hřbitov
   7.11. 14:00 Bleší trh (SDB)
13.11.  Pyžamová párty (SDB)
15.11.  Koncert DH Nivničanka (SDB)
22.11. 15:00 Setkání seniorů (SDB)
27.11.  Rozsvícení vánočního stromu
28.11.  Staň se floristou (dopoledne (SDB)
28. - 30.11. Výstava Betlémů (SDB)
   6.12.  Mikulášská besídka (SDB)
   9.12.  Česko zpívá koledy (vánočním strom u kostela)
18.12. 18:00 Vánoční koncert DH Mistříňanka (SDB)
20.12.  Vánoční koncert Dechovečky mladých (SDB)
24.12.  Vítání Ježíška u kaple Nejsvětější Trojice
26.12.  Retrodiskotéka (SDB)

Akce může být z organizačních nebo technických důvodů přesunuta 
popřípadě zrušena. Podrobnější informace o nich budou zveřejňovány 
na stránkách obce a v místním rozhlase!

Prosba – Výstava BETLÉMŮ
Prosíme občany o laskavé zapůjčení betlémů na výstavu, kte-
rá proběhne od 28. – 29. listopadu 2015 ve společenském do-
mě Beseda. Kulturní komise děkuje za ochotu a spolupráci.

Informace z nivnické knihovny
 Určitě si mnozí z vás všimli, že v měsíci 
květnu proběhla anketa „Jak jste spokojeni 
s naší knihovnou?“  Anketa probíhala sou-
časně s anketou „Co dál s Besedou?“.
 Celkem bylo rozdáno 1.136 anketních 
lístků, odevzdáno bylo 295 platných lístků 
a z toho vyplnilo anketu o knihovně 131 
čtenářů.
 Velice mě potěšilo, že všechny otázky, 
které jsem v anketě uvedla, jste hodnotili 
kladně. 97% čtenářů je spokojeno s celko-
vou úrovní poskytovaných služeb!!!  Tato 
informace mě opravdu zahřála u srdíčka. 
Jsem ráda, že knihovnu a její služby vyu-
žíváte jak pro volný čas, tak pro studium a 
vzdělávání. Rovněž 99% čtenářů vyhovuje 
provozní doba.
 Nad čím jsem se chtěla pozastavit je 
využívání on-line katalogu. Využívá jej je-
nom 30% čtenářů. Možná, že ještě všichni 
nepracujete s počítačem, ale pokud byste 
měli zájem, při jakékoliv výpůjčce nebo 
náhodné návštěvě knihovny vám kdykoliv 
k této službě podám vysvětlení a zaučím 
vás pracovat s naším katalogem a s nabíd-
kou knih.
 Někteří také v anketě uvedli, že zde 
máme málo a zastaralé naučné literatury.  
I když se snažím co nejvíce doplňovat tuto 
skupinu, nemůžu den ze dne vyřadit staré 
knihy a nahradit je novými. Jen pro zají-
mavost -  od začátku letošního roku jsem 
objednala a zařadila do knihovního fondu 
270 knížek, z toho 73 naučných pro do-

spělé i mládež. Myslím si, že to není málo.  
Ostatní objednané knihy jsou detektivky, 
beletrie nebo pohádky pro nejmenší čte-
náře. Pokud nenajdete v naší knihovně, co 
potřebujete, po domluvě se mnou můžu 
zapůjčit knížku z jiné knihovny.
 K dispozici je také výběr knih v němči-
ně nebo v angličtině, a to i pro malé děti. 
 V knihovně můžete využít bezplatný 
internet a možnost kopírování černobíle 
nebo barevně ve formátu A4. 
 Kdo nerad čte knížky a radši si prolis-
tuje časopis, můžu mu nabídnout Vlastu, 
Květy, Malovaný kraj, Reflex, Domov, Naši 
rodinu, Zahrádkáře, Receptář, Udělej si 
sám, Praktik, 100+1, Rozmarýna, Zdraví, 
Kreativ, Burda, Lidé a země, Země Světa, 
Flóra a mnoho dalších časopisů, které si 
můžete zapůjčit na čtrnáct dní domů, nebo 
nejnovější čísla přečíst v knihovně. Pro děti 
jsou to ABC, In, Čtyřlístek, Kačer Donald, 
Tom a Jerry, Sluníčko, nebo Mateřídouška.
Seznam Novinek knih dávám každý měsíc 
do vývěsky před knihovnou.

  Tento měsíc to jsou např.:
Vondruška,V. Zločin na Bezdězu
Fojtová, V. Baba jedová
Quick, A. Nikomu nevěř
Bauer, J. Smrt papaláše
Ježková, A. Tichá srdce
Thomas, S. Zločin v Yorku
Wilder, J. Topím se v tobě
Cheung. T. Život smrtí nekončí

Straub, E. Dovolenkáři
Sharma, R. Mnich, který prodal své ferrari
Tomšíček, J. Afrikou domů na kole
Warmedammun, Opravit dům? To zvlád-
neš! 

  Pro děti:
Klimenk, H. Strašidlář – Mezi námi přízraky
Straub, D. Ptáci našich zahrad
Sundance, K. 101 psích triků
Snow, W. Sněhurka a sedm trpaslíků
Erne,  A. Traktor
Hradecký, R. Jágra je Bůh
a mnoho dalších krásných knih.
 Od 5. do 9. října  proběhl v knihov-
ně “Týden knihoven”.  V tomto období se 
mohli noví čtenáři zdarma zaregistrovat 
a současně byli zájemcům prominuty po-
platky za upomínky.
 Takže, nebojte se a navštivte naši 
knihovnu, určitě si vyberete podle vašich 
představ!
 Těší se na Vás Marta Zálešáková 
 – knihovnice.

Kontakt: 
Nám. Míru 138, 687 51  Nivnice
tel. 605 317 518
e-mail  mk_nivnice@sendme.cz
Půjčovní doba:
pondělí 9:30-12:00    12:30-18:00
úterý         9:30-12:00    12:30-17:00
středa                       zavřeno
čtvrtek      9:30-12:00    12:30-18:00
pátek                        zavřeno



12. pohádkový les
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 Pohádkový les je již tradiční akce začínajícího podzimu v Nivnici, kterou pořádá Turistický oddíl mládeže Nivnice. Letos se mohly děti 
na tradiční trase potkat se sedmnácti pohádkami. Jako vždy jsme měli jedno stanoviště nové, a sice kovboje. Děti měly za úkol chytit do 
„lasa“ divokého koníka. Vše můžete vidět na přiložených fotografiích. Na pohádkový les se letos přišlo podívat 651 účastníků, na orga-
nizaci se podílelo 87 pořadatelů. Velmi tímto děkuji všem, kteří se na organizaci akce podíleli.            Jiří Miškar

 Sponzoři:  Obec Nivnice  |  ZAS Nivnice  |  Drogerie Rossmann  |  DM Drogerie  |  B2Podlahy
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ZAHRÁDKÁŘI
Deň medzi priateľmi 
 (v NN 2/2015 str. 11, informovali zahrád-
káři jak prožili májový den se svými přáteli ze 
Slovenska. No a v tomto čísle se na oplátku 
dočtete jak na tento den vzpomínají sloven-
ští přátelé )
 Obec v spolupráci s Miestnou orga-
nizáciou Slovenského zväzu zahradkárov       
a Jednotou dôchodcov usporiadala 2. má-
ja výlet do družobnej obce Nivnice.
 Pred samotnou návštěvou Nivnice 
sme prijali pozvanie do obce Vlčnov. Čakal 
nás pán starosta, Ján Pijáček. Pútavo nám 
porozprával o histórii obce, ktorou nás pre-
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viedol i o tom, ako vznikla „Jízda Králú“, kto-
rá je zapísaná do nehmotného kultúrneho 
dedičstva sveta. Po prehlidke obce nás ešte 
čakala prehliadka Múzea páleníc. V tomto 
unikátnom múzeu sa nachádzajú aparáty 
na výrobu pálenky vyrobané z čohokoľvek. 
Tieto nelegálne pálenice boli zabavené 
finančnou kontrolou v minulom období. 
Rozprávanie pána starostu bolo veľmi pú-
tavé, no na nás už čakali priatelia, záhradká-
ri z Nivnice. Dokonca kvôli nám počkali so 
stavaním mája. A tak hneď po vzájomnom 
privítaní sa staval máj s dvojdňovým one-

skorením. Nechýbali spoločné pesničky          
a kopec dobrej nálady. Spomienkam nebo-
lo konca – kraja, aj keď sme sa naposledy 
stretli minulý rok v októbri na Jablonkovom 
kumštovaní. Navzájom sme si odovzdávali 
rady a skúsenosti z oblasti ovocinárstva a 
záhradkárstva. Ale vymieňali sa aj recepty 
na dobré koláče, keďže v príprave sa pred-
biehali jedni aj druzí, a tak to tu bolo ako na 
svatobnej hostine. Lúčili sme sa neskoro 
večer s prianím skorého stretnutia. Deň 
prežitý medzi dobrými priateľmi je vzácny 
a tak sme prežili jeden z nich.

Floristika – výzva pro všechny
 Tato výzva je určena Vám všem, bez rozdílu věku a pohlaví, 
které baví aranžování, jste kreativní a nápadití a nebojíte se své 
nápady zveřejňovat.
 V soboru 28. listopadu jste zváni do SD Beseda, kde od 9 hodin 
bude probíhat vánoční aranžování stolů, které budou součástí vý-
stavy betlémů. K dispozici budete mít stůl, bílý ubrus a bílý jídelní 
porcelán. Všechno ostatní je už na Vás.
 Zájemci hlaste se do 6. 11. na mobil: 606 766 167, 605 804 501 
nebo mail: zahrada.nivnice@seznam.cz; beseda@ou.nivnice.cz
Těšíme se na Vás!!!!

Podzimní výstava 2015
 Po roce ZO zahrádkářů ve spolupráci se 
včelaři připravili pro návštěvníky Podzimní 
výstavy opět nevšední podívanou. Mimo 
všech možných odrůd jablek, hrušek a tr-
nek byly k vidění a přivonění bylinky, nád-
herné jiřinkové kytičky, vazby z mečíků, 
šípků a dalších typicky podzimních keřů.
 Lákavým koutkem se stala „jizbička“ 
s levandulovým zátiším. Malí návštěvníci 
se mohli proměnit aspoň na chvilku v za-
hradníka a vyfotit se na památku. Bylinko-
vé horoskopy pak poradili co a jak.
 Jak se starat o zahrádku, a přitom zu-
žitkovat odpad z kuchyně – slupky cibule, 
nať z mrkve…, bylinky a také plevele, nám 
v sobotní podvečer přednášel Ing. Vaněk.
 Výstava byla obohacena také o expo-
náty naší spřátelené obce ze Slovenska 
– Jablonky.
 V koutku včelařů mohli návštěvníci 
ochutnat vynikající medovník (poděkování 
za upečení patří p. A. Hurbišové) a několik 
druhů medů, které mohli také zakoupit. Ke 
koupi byly i voňavé medové svíčky a po-
zornosti jistě neušel úl se živými včelkami.
 Závěrem bych chtěla poděkovat všem, 
kdo se zasloužili, že výstava byla opět na 
vysoké úrovni a pak bych chtěla poděko-
vat těm občanům, kteří si udělali chvilku a 
přišli se podívat. MOC DĚKUJEME.
 Předsedkyně ZO ČZS



ZAHRÁDKÁŘI
Deň medzi priateľmi 

- 15 -
Nivnické noviny | www.nivnice.cz

Floristika – výzva pro všechny

Podzim v kuchyni
 S nadcházejícími podzimními dny 
sklízí nejen zahrádkáři plody své práce. 
Mezi sklizní se určitě objeví i dýně, čer-
vená řepa nebo u nás hodně používaná 
mrkev. No a protože letošní úroda trnek 
byla také bohatá a povidla se hojně va-
řila, nabízíme čtenářům pár receptů na 
chladné pošmourné dny. 

  Dýňová povidla
 2 kg dýně, 500 g kyselých jablek, 500 
g cukru, pomerančová kůra. Dýni olou-
pejte, nakrájejte na kostičky a vložte do 

cca 250 g hladké mouky (dle šťavnatosti 
mrkve), 1 prášek do pečiva. Zpracujeme 
v těsto. Vykrájíme kolečka, naplníme po-
vidly a přeložíme napůl. Okraje utěsníme 
např. vidličkou. Pečeme při 180°C do 
růžova. Můžeme, ale nemusíme, obalit 
v cukru.

hrnce; přidejte cca 300 ml vody a rozvařte. 
Přidejte rozvařená jablka, cukr a pomerančo-
vou kůru. Směs vařte do zhoustnutí. Napl-
něné skleničky sterilizujte 20 min. při 85°C.

  Chipsy z červené řepy
 Syrovou červenou řepu omyjeme, 
oloupeme a nastrouháme na struhadle na 
bramborové lupínky. V rozpáleném oleji 
smažíme do křupava.

  „Mrkvové cukrové“
 250 g tuku, 250 g strouhané mrkve, 

Podzimní výstava 2015



Nivnická riviéra
 Léto nám skončilo a riviéra se postup-
ně připravuje na zazimování. Krásné po-
časí letošních prázdnin přilákalo do areálu 
opravdu hodně lidí, 13387 návštěvníků mlu-
ví jasnou řečí. Ubytovalo se 1428 turistů.
 V minulém čísle jsme gratulovali vítěz-
ným týmům z tenisového a nohejbalového 
turnaje. Dnes gratulujeme týmům z petan-
que, beachvolejbalu a tenisového turnaje. 
 První zmíněná akce – Petanque day VII 
proběhl v sobotu 1. srpna. Zúčastnilo se 
ho 24 týmů a na nejvyšší příčku dosáhl a 
první místo získal tým – Zámečník Štěpán, 
Smetana Miroslav, Škorík Jan. Druhé místo 
obsadil Bruštík Radim, Vlk Pavel, Straňák 
Petr. A na třetím místě skončil Pražan Pavel, 
Dominik Bartoš, Marek Martin. Po skonče-
ní turnaje se uskutečnila taneční zábava. 
Výtěžek celé akce věnovali pořadatelé na 
postiženého chlapce ze Záhorovic.
 O týden později se konal Beachvo-
lejbalový turnaj, kterého se zúčastnilo 10 
týmů. 1. místo – Šupinová Aneta, Skyba 
Ondra, Huťka Roman; 2. místo – Smetano-
vá Barbora, Smetana Ondřej, Viceník Adam 
3. místo – Hromčík Libor, Velecký Vlastimil, 
Borýsková Kamila.
 Posledním turnajem, ale v pořadí dru-
hým  tenisovým, byl turnaj čtyřher, který 
se uskutečnil v sobotu 22. srpna, vítězné 
týmy: 1. místo – Tauš Václav, Vala Robert, 2. 
místo – Libra Petr, Richtr Jan, 3. místo – Vý-
mola Josef, Masařík Josef.
 Mimo sportovní utkání riviéra poskytla 
své zázemí i kulturním akcím jako Kupko-
fest, country zábava se skupinou Štrudl, 
diskotéka s DJ Pija na rozloučení s létem. 
 Začátkem září konkrétně od 9. do 13.9. 
se v areálu Riviéry uskutečnil evropský 
sraz lehokol. Akce probíhala za účasti 250 
lidí z 10 států. Bohatý program přednášek, 
projížděk od Javořiny přes rozhledny a 
různé závody rychlosti a zručnosti organi-
zovala firma AZUB, která vyrábí lehokola. 
Vyvrcholením setkání byla sobotní noční 
spanilá jízda přes Nivnici do Uh. Brodu a 
zpět. Organizátoři i účastníci se shodli na 
úžasném přijetí a povzbuzování diváků, 
kteří lemovali v hojném počtu celou cestu.
S přáním, aby i příští sezóna byla tak vel-
kolepá, bohatá na zážitky a sluníčkem pro-
hřátá se s vámi loučí „tým Nivnické riviéry“.
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Kupkofest

Kupkofest

Setkání lehokol Setkání lehokol

Beachvolejbal Tenisový turnaj čtyřher

Kupkofest 

 Petanque day VII.
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 První prodloužený červencový víkend 
proběhla v Nivnici v rámci výměnných po-
bytů občanského sdružení NILIBU (NILIBU 
= první slabiky názvů měst NI = Nivnice; LI 
= Le Lion d´Angers; BU = Bad Buchau) ná-
vštěva občanů spřátelených obcí z Francie 
a Německa.
 Zahraniční návštěvníky jsme přivítali ve 
čtvrteční podvečer 2.7. ve společenském 
domě Beseda. Po prvotním seznámení a po-
sezení se přátelé ubytovali v jednotlivých 
rodinách členů sdružení. 
 V páteční ráno jsme si byli prohlédnout 
místní radnici, kde nás přivítala paní mís-
tostarostka Kománková a všem účastní-
kům rozdala upomínkové předměty obce. 
Poté jsme se přesunuli k návštěvě skláren 
do Květné. Zaměstnanci skláren uchvátili 
všechny účastníky exkurze svou ruční vý-
robou a vyfukováním skla. Samozřejmě 
nemohl chybět nákup různých skleněných 
suvenýrů. Následoval oběd v příjemném 
prostředí zámečku ve Strání. Po obědě 
jsme se přesunuli k degustaci vína do vi-
nařství Hruška v Blatničce. V horkém letním 
odpoledni jsme si snad nemohli vybrat 
lepšího místa, než je chladný vinný sklep. 
Zde jsme ochutnali 10 vzorků vína, kterým 
nás doprovázel výklad someliéra, následně 
občerstvení a poslech hudby. Cestou zpět 
jsme se zastavili prohlédnout si poutní 
místo v Blatnici pod Sv. Antonínkem. Po 
návratu proběhlo grilování v jednotlivých 
rodinách.
 V sobotu byla na programu návštěva ZOO 
Lešná, kde jsme strávili celý den. I přes obavy 
z příliš velkého vedra měla návštěva ZOO 
kladný ohlas, jelikož téměř celá procházka 
probíhá ve stínu pod korunami stromů. 
Největší atrakcí byla v minulém roce nově 
otevřená expozice rejnoků, kde je možné 
tyto rejnoky krmit a také si je pohladit. Po 
návratu ze ZOO následoval společenský 
večer v kulturním domě Beseda. 
 Nedělní program proběhl v režii jed-
notlivých hostitelských rodin. Někteří ná-
vštěvníci si vyzkoušeli nivnické kroje, jiní 
ochutnali místní Hromčíkovu medovinu, 
prohlédli si lázeňské město Luhačovice, 
navštívili hrad Buchlov nebo strávili den 
sportovně.
 Po pondělní snídani následovalo roz-
loučení a odjezd domů.
 V příštím roce nás kolegové pozvali do 
německého Bad Buchau.
 Na organizaci vydařeného programu 
se podíleli všichni členové sdružení a od 
zahraničních přátel si vysloužili velké po-
děkování.
 Rádi mezi námi přivítáme nové členy. 
Přihlásit se můžete na e-mailu janasmeta-
na@seznam.cz, kde poskytneme další in-
formace.
 David Jeglík

NILIBu – Nivnice



Výstava hub
 Tak jako v každém roce, tak i letos se 
úvodem podzimu, v předvečer svátku sv. 
Václava, uskutečnila výstava hub v Besed-
ním domu v Nivnici. Už po příchodu do 
jeho předsálí bylo zřejmé, že se bude na 
co dívat, co obdivovat. Symbolicky náš 
zrak vítaly na stolku ležící atlasy hub a do 
našeho chřípí  se loudila vůně avizovaného  
guláše z hub. To však byla jenom předehra 
následně spatřeného. Na parketu sálu byly 
rozestaveny stoly do podoby rovnostran-
ného čtverce. V jeho středu trůnily čtyři  
smrčky, mezi kterými si hověly dovedné 
makety hub. Vše bylo obklopeno vkusně 
upraveným prostorem s panely, na kte-
rých se mohli zájemci pokochat  obrázky 
nejznámějších hub. To podstatné bylo ale 
k vidění na stolech. Ty se, obrazně řečeno, 
doslova prohýbaly pod náporem více jak 
stovky  vzorků druhů hub, převážně sbíra-
ných v Bílých Karpatech. Ranní rozhlasové 
zprávy hovořily jen o průměrné úrodě hub 
a to zejména v západních Čechách a na 
Českomoravské vrchovině. Patrně hlasatel 
zapomněl na naše slovácké kotáry.
 Vzorky hub byly vloženy  do misek s 
podložním papírem, zbarveným podle 
toho, jestli se jednalo o houby jedlé, nejed-
lé nebo jedovaté. Všechny plodnice byly 
vzorně popsané jak českými, tak latinskými 
názvy. Kromě známých druhů byly k na-
hlédnutí i takové, které běžně v naší příro-
dě nenacházíme. Člověka ale nejdříve zau-
jaly ty, které tradičně sbíráme ke konzumu. 
Nebylo tak možné si nevšimnout nápadně 
velkého zástupce hřibu smrkového i boro-
vého. O málo později  náš pohled utkvěl na 
drobnějších kozácích, klouzcích a dalších 
jedlých a oblíbených houbách. Posléze 
jsme mohli obdivovat téměř „rodinná“ se-
skupení holubinek, ryzců a pečárek, něko-
ho možná zaujaly i houby chorošovité. Ty 
se v poslední době dostávají do popředí 
zájmu, některé z nich jsou totiž využívané 
lidovými léčiteli, za příklad lze uvést out-
kovku  pestrou, ohňovce obecného, lesklo-
korku lesklou a další. 
 Na černém podložním papíru, ozna-
čujícím houby jedovaté, pochopitelně 
nemohli chybět zástupci  hub jedovatých, 
nejvíce pak obávané muchomůrky zelené. 
Jejich, na talíři nevinně vyhlížející hromád-
ka by stačila ke smrtelné otravě mnoha a 
mnoha rodin. Mezi vystavovanými houba-
mi se nacházely i mykologické kuriozity, 
jako např.  hřib medotrpký, velmi vzácný 
hřib růžovník nebo muchomůrka šupinatá. 
Podél stolů se při jejich obchůzce vytvářely 
skupinky návštěvníků, ve kterých si jejich 
členové vyměňovali postřehy na ten který 
druh houby. Kdo potřeboval vědět více, 
obrátil se s dotazy na přítomné mykology. 
Ti byli ochotni určit i houby přinesené.
 Vůně guláše však byla neodbytná, a tak 
se mnozí z nás  opět vraceli do předsálí, re-
spektive k jeho pultu, kde  se podával hou-
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bový guláš par exellence. Na jazyku se jeho 
sousta doslova rozplývala, takže člověk 
přemýšlel ještě o přídavku nebo dal před-
nost neméně chutné topince s houbami. 
No dobrota převeliká, co mám povídat.
 Čili, závěrem řečeno, výstava byla velmi 
zdařilá díky přepečlivým nivnickým orga-
nizátorům, hlavně pak mykologům. Ti na-
sadili předkládanými vzorky hub vysokou 

úrovňovou „laťku“, i když i výstava hub na 
Salaši, pořádaná ve stejné době, měla očím 
příchozích jistě bohatě co nabídnout. Tak 
to má být.
 Bělokarpatští houbaři i houbaři z Chři-
bů mohou být hrdi na své sběratelské 
umění a především ochotu vizuálně se 
podělit  s našimi občany o dary naší krásné 
přírody.                    Jaromír Slavíček 
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 I letos se v předvečer svátku sv. Václa-
va uskutečňuje v Besedě přehlídka našich 
mykologických krasavic a ztepilých junáků.
 Na čtyřhran stolů vystupují ti, kteří se 
mají opravdu čím pochlubit. Jedni klobou-
kem nebo závojem, jiní se chlubí prsteny, 
ale přicházejí i ti, co upoutávají celkovým 
svým vzhledem.
 A že jich není málo. Není divu, že je na 
ně zvědavo tolik lidí.  Ono nacházet tolik 
krás pohromadě se jen tak nevidí.
„Takže se pojďme honem na ně i my podívat!“ 
„Páni, hned ta první krasavice, podívejte, to 
je kousek. A ten červený klobouk s bílými 
tečkami, kterým se honosí. Oči na ní mo-
hou návštěvníci přehlídky nechat!“
„Však se také jmenuje muchomůrka červená.“
„A kdo je ta modelka vedle ní?“
„To je muchomůrka zelená. Též je pohled-
ná, ale řeknu Vám, nemá dobrou pověst, je 
svým projevem jedovatá až běda. Je dobré 
se jí na hony vyhnout!“
„Ale má pěkný prsten a baculaté kotníčky“.
„To má, ale jak říkám, obloukem se jí vy-
hněte, dobře Vám radím!“
„A ty holky, co stojí opodál?“ 
„To jsou přece všem známé holubinky.“
„Ale jak se jmenují příjmením?“
„To je různé. Jedna jím připomíná, teď si 
nevzpomínám, aha, no přece tu předvá-
lečnou herečku, tuším, Mandlová se jme-
novala.“  
„Ta vedle ní je nějaká nazelenalá.“
„Máte pravdu, asi jí není dobře. Má tady ale 
sympatické příbuzné, holubinku namodra-
lou, révovou a další.“
„Takže si dávají příjmení podle vzhledu?“
„Ano, je to tak. Téměř všechny jsou příjem-
né. Lidé by si jich měli více všímat.“
„Václavky jsou zde také?“
„Samozřejmě, podzim si bez nich nedove-
deme představit. Většinou drží pospolu. To 
víte, drbny. Dávají si zpravidla schůzku u 
nějakého pařezu.“
„A co bedly, ty se rovněž dnes dostavily?“
„To víte, že ano. Tam vzadu jsou, no přece ty 
vysoké. Na ostatní modelky se dívají s nad-
hledem. Vždy byly takové přezíravé. Ale 
přesto je někteří lidé mají v oblibě.“ 
„Pravidelně bývají na podiu přítomni i pá-
nové, nemýlím se?“
„Nemýlíte, máte pravdu, bez nich by to 
nebylo ono. Třeba tady, pohleďte, klouzek! 
Má zdánlivě slizkou povahu, jinak je docela 
dobrý, věřte mně.“ 
„A tady, to je kdo?“
„No přece kozáci. I když mezi námi, také 
si mohli očistit nohy, když jdou do společ-
nosti“.
„Kdosi se tam stranou červená pod klo-
boukem.“
„To je hřib kovář. Jeho kamarád koloděj 
ho trochu vzhledem připomíná. Odlišuje 
se pouze tím, že chodí se síťovaným vzo-
rem na kalhotách. Oba dva se chovají stej-
ně, když do nich někdo šťouchne, tak jim 

Houbařská módní přehlídka
modrají nohy. Asi proto se jim říká „modrá-
ci“. Při vhodném zacházení se ale s nimi dá 
vyjít. Žampiony na naši módní přehlídku 
chodí pravidelně. Není o ně nouze. Potrpí 
si na bílý šat, pouze pod kloboukem bývají 
dost snědí.“
„A vedle nich se předvádějí ryzci, že ano? 
Co mají s těmi svými klobouky? Mají je ně-
jak vpadlé.“
„Klobouky jsou u pánů přece běžně upro-
střed vpadlé, divím se, že to nevíte.“
„Zpozoroval jsem tady i choroše.“
„Pravda, pravda, ale ti bohužel nemají nej-
lepší pověst. Většinou parazitují, ani krásy příliš 
nepobrali. Ale odmítnout jsme je na přehlídku 
nechtěli, patří do společenstva lesa.“
„Ale tam, tam, podívejte, to je nádhera!“

„No to je samozřejmě hřib smrkový a bo-
rový. Jsou pěkně vypasení, doba jim nyní 
přeje. Nedávno bylo hodně tepla a v po-
slední době uhasily i svoji žízeň.“
„Máte tady i vzácné hosty?“
„To víte  že ano. Dovolte, abych je vyjmeno-
val. Hřib medotrpký, hřib růžovník, mucho-
můrka šupinatá. Nebylo jednoduché je 
sehnat, ale podařilo se. Hemží se to v sále 
ale i desítkami dalších pozoruhodných kra-
savců a krasavic.“
„Řeknu Vám, těžko budete  vybírat vítěze.“
„To jistě, ale důležitější bylo zúčastnit se.  
 A to se plně díky šikovným nivnickým 
organizátorům, zejména pak mykologům 
podařilo!“           
 Jaromír Slavíček

Vyhlášení výsledků soutěže 
V březnu tohoto roku byla vyhlášena soutěž o nejzajímavější fotografii houby nebo 
hub. Protože letos byly naše lesy na houby skoupé, moc fotografií se nesešlo, i přesto 
máme výsledky. 
1. místo  Blanka Chlebková – Uh. Brod
2. místo  Josef Trtek – Nivnice
3. místo  Marta Červenková – Nivnice
Vítězům gratulujeme!

Historické rozmanitosti 
– doplňky z Kroniky P. J. Huňky
 Po dvakrát jsme v NN uvedli zajímavé 
údaje z minulosti Nivnice i okolí. K námětu 
se vracíme, což zaujme vnímavé čtenáře.    
Z působení faráře P. Nikoly – nedělní bo-
hoslužby konal dvakrát v Nivnici, následně 
v Hor. Němčí a Strání, když jej ve farní obci 
zastoupili i kaplani. V Korytné konal bo-
hoslužby jen osmkrát v roku. Korytňanští 
dávali přednost Hor. Němčí, ba též až Bá-
novu! P. Nikola odešel r. 1671 do Hluku, pak 
r. 1684 do Ostrohu - centra Lichtenštejnů; 
zde umírá r. 1698. V úmrtní matrice Hor. 
Němčí je zaznamenáno, že r. 1746 odkázal 
Martin Ujčík – čtvrtník z Nivnice, praděd 
pisatele / či strýc?, kostelu sv. Petra a Pavla 
20 zlatých v dobré měně. – Zjištěno, že prv-
ní pouť   k Matce Růžencové v Uh. Brodě, 
se konala v závěru třicetileté války r. 1644. 
- R. 1755 za vlády MarieTerezie, se na Brod-
sku uskutečnila generální vizitace, při níž 
kardinál Troyer, biskup olomoucký, udělil 
mnoha tisícům věřících svátost biřmová-
ní.  V údobí napoleonských válek, ještě i 
poté, což též uvedeno v Kronice Huňkově, 
byl velký úpadek mravů: vina byla přecho-
dem nepřátelských vojsk Francouzů, spo-
jeneckých Rusů a Prusů, nezaostávali ani 
vlastní Rakušané. Všichni rabovali, chtěli 
hýřit, nevědouce co bude „zítra.“ Rozmohly 
se tzv. francouzské nemoci. - Došlo k velké 
zadluženosti poddaných. Tito si půjčovali 

u farářů i učitelů, nejvíce u Židů. Rozmohl 
se i alkoholismus, na cestách prý často 
leželi opilí lidé. Kněží proto vystupovali 
při kázáních proti takovým zlořádům. – O 
choleře: r. 1831 se dle údajů nemoc pro-
jevila břišními bolestmi, lidé ze sebe strhá-
vali šaty a váleli se po zemi; nejvíce práce 
měli kněží a hrobníci; r. 1836 lidé chodili 
zaražení, ochablí, z nosu jim kapala krev. 
O přímluvu se utíkali k oblíbeným světicím 
- sv. Barboře a sv. Apoleně. Některé rody 
byly cholerou zcela vyhubeny. –  Kronikář 
usuzuje, že příznakem doby byla anarchie. 
„Tancovaček bylo v obci /Hor.Němčí – za 
rok až třináct, ačkoliv byla bída, na chole-
ru zemřelo hodně lidí, leč tancovalo se...“  
Jak to bylo v našem kraji před r. 1848? 
– Docházelo k rozporům mezi sedláky a 
vrchností, předně pro to, že panští pachol-
ci zaháněli dobytek na selský úhor, což 
hospodáře pobouřilo. Spory se táhly roky. 
Na panství Kouniců se to např. projevilo r. 
1836 vzpourou v Bánově, na panství Lich-
tenštejnů r. 1839 v Nivnici, r. 1840 ve Slav-
kově.  Pokračovala zadluženost sedláků, 
nejvíce u židovských krčmářů a hokynářů. 
- Závěrem už politicky: 24.června 1909 se 
v Uh. Brodě konala porada pro organizová-
ní Strany katolic. národ. na okrese. Děkan 
P. Jeřábek doporučil nutné zapojení kněž-
stva !                Zpracoval St. L.  



Gastroden
22. 8. se naše obec zúčastnila Gastrod-
ne, který se konal v rámci sucholožských 
hodů. Mimo Nivnici se zúčastnily i ostat-
ní obce Východního Slovácka a sloven-
ského mikroregionu Čachtice-Kopanice. 
K ochutnání byly tradiční pokrmy – olipy, 
koblihy, slížky, vdolečky, mrkvové cukro-
ví, báleše…, které jste mohli zapít sucho-
ložskou slatinou, medovinou či slivovicí. 
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Nivnické spolky
 8. 9. se ve SD Beseda sešli zástup-
ci 16-ti nivnických zájmových spolků, 
sdružení a neziskových organizací, kterých 
v naší obci působí celkem 32. Vedení obce 
je seznámilo s novými pravidly na čerpání 
dotací, s formuláři žádostí a způsobem vy-
účtování. Přítomní zástupci projevili zájem                
o každoroční setkávání. Činnost našich 
spolků je bohatá a bohužel spousta ob-
čanů o ní neví, proto vedení obce vyzvalo 
spolky k propagaci v Nivnických novinách.

Slavnosti vína
 12. 9. se naše obec zúčastnila Slav-
ností vína v Uherském Hradišti. 
 Vedení obce děkuje Dechovečce 
mladých, která prezentovala naši obec 
nejen v krojovaném průvodu, ale i vy-
stoupením v rámci mikroregionu Vý-
chodní Slovácko.  
 Dále byla naše obec prezentována 
dechovou hudbou Nivničanka, která vy-
stoupila v pořadu „Slovácká křídlovka“.
Velké poděkování patří také spoluobča-
nům, kteří se v krásném nivnickém kroji 
zúčastnili průvodu.

 Žehnání pomníčku v Lipinách proběh-
lo v podzimní nedělní odpoledne 20. 9. 
2015 za účasti Otce Petra, vedení obce, čle-
nů Nadačního fondu Dr. Kachníka, kulturní 
komise a spoluobčanů.
 Jak ve svém projevu řekla předsedkyně 
NF, pomníček by měl všem připomínat, že 
by se nemělo hazardovat se životem. Tento 
hazard stál život čtyři nivnické kluky.

Pomníček v Lipinách 
MAS Strážnicko
 Na poznávání úspěšných projek-
tů jsme se vydali do MAS Strážnicko. 
Během dvou dnů jsme načerpali in-
spirace v Tvarožné Lhotě, kterou nás 
provedla paní starostka, v Petrově         
a přímo ve Strážnici. V krásném pod-
zimním počasí jsme mimo jiné obdi-
vovali i nejstarší, 470 let starou oske-
ruši, kde jsme pořídili společné foto.
 (MAS VS)
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Počasí u nás v červenci 2015

w w w. n i v n i c e . c z

17 erven - ervenec - srpen 3/2015

Počasí u nás v květnu 2015

Počasí u nás v červnu 2015

Málokteré pranostiky vešly v  tak velikou 
známost jako ty „ojínělé“ o ledových či že-
lezných a dnes už častěji o mokrých brat-
řích.

• Nazamrazí-li ledoví bratři, Pankrác 
(12. 5.), Servác (13. 5.) a  Bonifác 
(14. 5.) aspoň zastudí.

• Sv. Žofi e (15. 5.) je kuchařka ledo-
vých bratří a  nezůstává tomu nic 
dlužna.

• Pankrác, Servác, Bonifác často květy 
klidí, pro královnu Žofi i.

A jak to bylo letos u nás? O ledových mu-
žích nemůžeme mluvit vůbec, nejnižší 
teplota byla až na sv. Žofi i a  to +3°C. Od-
polední teploty vesměs přesáhly 20°C a sv. 
Servác měl dokonce letní teplotu 26°C. 
Snad bychom mohli mluvit o mokrých bra-
třích, protože na sv. Pankráce spadly 3 mm 
deště, na sv. Serváce 1,2 mm a  na sv. Bo-

„Červen bude v Česku nezvykle teplý“, uved-
li meteorologové ČHMÚ. „Poměrně velmi 
teplý bude první červnový týden, ale pak při-
jde mírné ochlazení.“ Tak přesná předpověď 
se jim už dlouho nepodařila. „Z hlediska 
celkového množství srážek předpokládáme, 
že červen jako celek bude pod úrovní dlou-
hodobého průměru.“ Byl, 26 mm deště je 
ten nejnižší „příděl“ mého měření. Naproti 
tomu největší je z roku 2004 – 176,5 mm. 
Rovněž průměry červnů za posledních 
5 let činí 102,2 mm.

• Červen louky kosí, Medard (8. 6.) 
vodu nosí.  Letos nedonesl. Do 12. 6. 
nespadla u nás ani kapka.

Pro oživení paměti: Sv. Medard – biskup 
(narozený kolem r. 473 ve francouzské 

A Ld M Lt T Tn

65,9 14,8 6 6 2 7

A Ld M Lt T Tn

26 19,5 16 3 9 9 1

nifáce 1,5 mm. Tedy nic moc. O sv. Žofi i se 
též mluví jako o umáčené či uplakané, ale 
u nás ani nekáplo. 
A víte, že existují i  pranostiky k  májovým 
svatbám? Řadíme je k  souboru pověreč-
ných pranostik a  v  lidovém prostředí růz-
ných národů jsou značně rozšířené. Jejich 
společný původ je nutné hledat až v staro-
římských pověrách. 

• Kdo se v máji ožení  přivodí si soužení.
• Svatba v máji volá na máry.

Je až podivné, že pověra zakletá v pranos-
tice přetrvává až do dnešních dnů, kdy 
žijeme zcela odlišným způsobem života 
a v jiných sociálních podmínkách, než byly 
ty  ve kterých vznikaly.
Tak nezapomeň: Nežeň se v máji, budeš 
hned v ráji .

Údaje o počasí vyčtete z tabulky, 
dle pramenů zpracoval FB

Salency, zemřel kolem r. 560 v  Noyonu). 
Podle legendy jej jako malého chlapce 
přepadla v polích bouřka a před promok-
nutím jej zachránil rozevřenými křídly orel, 
který se snesl z oblohy. Proto se stal sv. Me-

Legenda počasí
 srážky v mm

  průměrná teplota ve stupních celsia 
(Počítáme ji ze tří čtení teploměru 
v 7:00, 14:00 a  21:00h. Večerní po-
zorování se bere do součtu dvakrát 
a výsledek se dělí čtyřmi). Průměrná 
měsíční  teplota se počítá s průměr-
ných teplot jednotlivých dnů. Prů-
měrná roční teplota se počítá z prů-
měrných teplot jednotlivých měsíců.

 jasný den (max. 20% oblohy kryté)

 zamračený den (zataženo 80-100%)

 souvislá sněhová pokrývka

 nesouvislá sněhová pokrývka

 bouřka

A arktický den (během 24 hodin tep-
lota stále nižší než -10°C)

Ld  ledový den (celý den pod 0°C)

M mrazový den (část dne pod 0°C)

Lt letní den (část dne 25 °C a více)

T tropický den (část dne 30°C a více)

Tn tropická noc

dard biskup z  Noyonu patronem sedláků, 
vinařů a sládků. Bývá zobrazován jako bis-
kup se třemi holubicemi nad hlavou, vtis-
kující stopu do kamene, často s úsměvem 
na rtech. Je považován za pomocníka při 
bolestech zubů.

• Když červen více suchý než vlhký je, 
vínu to jen prospěje. Tak aspoň na 
něco to sucho dobré je.

Údaje o počasí u nás vyčtete z tabulky, 
dle pramenů zpracoval FB

 Přijde-li sv. Prokop s deštěm, přijde 
s košem hub. Slunce peče, déšť poteče.
 Jenom  prvá část druhé pranostiky 
plně platila. Po dešti na sv. Prokopa ani sle-
chu ani dechu a rovněž celý měsíční příděl 
39,2 mm není nijak velký.
 V sobotu 11. července na Šumavě na-
měřili mínus 4°C, ale u nás bylo ráno +4°C a 
odpoledne  dokonce 28°C. 
 Minulý měsíc jsem naše meteorology 
pochválil za přesnou předpověď. Teď „vzali 
opravu“: „Velmi teplé počasí, které v česku pa-
novalo před nedávnem, se jen tak nevrátí. Bě-
hem července by se rtuť v teploměrech měla 
pohybovat místo tropických teplot okolo 
dvacítky. Třicetistupňová vedra nebudou.“  Tak 
tady se sekli úplně, těch tropických dnů po 
11.črvenci bylo ještě 10!!!

 „Letní radovánky by se neměly pokazit 
ani přeháňkami. Pršet totiž bude jen výjimeč-
ně. Srážkově očekáváme období průměrné 
až podprůměrné.“ V druhé části jim před-
pověď vyšla. Nynější sucho je podle hyd-
rologů nejhorší za posledních 12 let, uvádí 
jejich zpráva z 21.7. 
 Bouře, která se v pátek 24. 7. přehnala 
Zlínským krajem, kde vítr vyvracel stromy, 
přívalový déšť zatopil sklepy a byla přeruše-
na doprava na železnici, se u nás projevila jen 
vzdálenou bouřkou, bez kapky deště.
 Víte, že jsme v červenci měli dva úplň-
ky? První byl ve čtvrtek 2.července a druhý 
„modrý“ v pátek 31.7. 
 Údaje o počasí vyčtete z tabulky, dle 
pramenů zpracoval FB

39,2      22,8      19         1                            9                                         9         18         5
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Počasí u nás v květnu 2015

Počasí u nás v červnu 2015

Málokteré pranostiky vešly v  tak velikou 
známost jako ty „ojínělé“ o ledových či že-
lezných a dnes už častěji o mokrých brat-
řích.

• Nazamrazí-li ledoví bratři, Pankrác 
(12. 5.), Servác (13. 5.) a  Bonifác 
(14. 5.) aspoň zastudí.

• Sv. Žofi e (15. 5.) je kuchařka ledo-
vých bratří a  nezůstává tomu nic 
dlužna.

• Pankrác, Servác, Bonifác často květy 
klidí, pro královnu Žofi i.

A jak to bylo letos u nás? O ledových mu-
žích nemůžeme mluvit vůbec, nejnižší 
teplota byla až na sv. Žofi i a  to +3°C. Od-
polední teploty vesměs přesáhly 20°C a sv. 
Servác měl dokonce letní teplotu 26°C. 
Snad bychom mohli mluvit o mokrých bra-
třích, protože na sv. Pankráce spadly 3 mm 
deště, na sv. Serváce 1,2 mm a  na sv. Bo-

„Červen bude v Česku nezvykle teplý“, uved-
li meteorologové ČHMÚ. „Poměrně velmi 
teplý bude první červnový týden, ale pak při-
jde mírné ochlazení.“ Tak přesná předpověď 
se jim už dlouho nepodařila. „Z hlediska 
celkového množství srážek předpokládáme, 
že červen jako celek bude pod úrovní dlou-
hodobého průměru.“ Byl, 26 mm deště je 
ten nejnižší „příděl“ mého měření. Naproti 
tomu největší je z roku 2004 – 176,5 mm. 
Rovněž průměry červnů za posledních 
5 let činí 102,2 mm.

• Červen louky kosí, Medard (8. 6.) 
vodu nosí.  Letos nedonesl. Do 12. 6. 
nespadla u nás ani kapka.

Pro oživení paměti: Sv. Medard – biskup 
(narozený kolem r. 473 ve francouzské 

A Ld M Lt T Tn

65,9 14,8 6 6 2 7

A Ld M Lt T Tn

26 19,5 16 3 9 9 1

nifáce 1,5 mm. Tedy nic moc. O sv. Žofi i se 
též mluví jako o umáčené či uplakané, ale 
u nás ani nekáplo. 
A víte, že existují i  pranostiky k  májovým 
svatbám? Řadíme je k  souboru pověreč-
ných pranostik a  v  lidovém prostředí růz-
ných národů jsou značně rozšířené. Jejich 
společný původ je nutné hledat až v staro-
římských pověrách. 

• Kdo se v máji ožení  přivodí si soužení.
• Svatba v máji volá na máry.

Je až podivné, že pověra zakletá v pranos-
tice přetrvává až do dnešních dnů, kdy 
žijeme zcela odlišným způsobem života 
a v jiných sociálních podmínkách, než byly 
ty  ve kterých vznikaly.
Tak nezapomeň: Nežeň se v máji, budeš 
hned v ráji .

Údaje o počasí vyčtete z tabulky, 
dle pramenů zpracoval FB

Salency, zemřel kolem r. 560 v  Noyonu). 
Podle legendy jej jako malého chlapce 
přepadla v polích bouřka a před promok-
nutím jej zachránil rozevřenými křídly orel, 
který se snesl z oblohy. Proto se stal sv. Me-

Legenda počasí
 srážky v mm

  průměrná teplota ve stupních celsia 
(Počítáme ji ze tří čtení teploměru 
v 7:00, 14:00 a  21:00h. Večerní po-
zorování se bere do součtu dvakrát 
a výsledek se dělí čtyřmi). Průměrná 
měsíční  teplota se počítá s průměr-
ných teplot jednotlivých dnů. Prů-
měrná roční teplota se počítá z prů-
měrných teplot jednotlivých měsíců.

 jasný den (max. 20% oblohy kryté)

 zamračený den (zataženo 80-100%)

 souvislá sněhová pokrývka

 nesouvislá sněhová pokrývka

 bouřka

A arktický den (během 24 hodin tep-
lota stále nižší než -10°C)

Ld  ledový den (celý den pod 0°C)

M mrazový den (část dne pod 0°C)

Lt letní den (část dne 25 °C a více)

T tropický den (část dne 30°C a více)

Tn tropická noc

dard biskup z  Noyonu patronem sedláků, 
vinařů a sládků. Bývá zobrazován jako bis-
kup se třemi holubicemi nad hlavou, vtis-
kující stopu do kamene, často s úsměvem 
na rtech. Je považován za pomocníka při 
bolestech zubů.

• Když červen více suchý než vlhký je, 
vínu to jen prospěje. Tak aspoň na 
něco to sucho dobré je.

Údaje o počasí u nás vyčtete z tabulky, 
dle pramenů zpracoval FB

 „Sucho decimuje Českou republiku a po-
trvá další dva týdny,“ udává ČHMÚ v před-
povědi počasí v pátek 7.8. 
 I v druhé polovině prázdnin jsou teplo-
ty nadprůměrné. Půda je na celém území 
vyschlá do 20 cm, vlhkost půdy v  Jihočes-
kém kraji a Polabí se pohybuje na bodu 
vadnutí. Suchem je také nejvíce zasažen 

jih Moravy. Průtok vody v tocích dosahuje 
desetinu až polovinu dlouhodobých srp-
nových průměrů. Ubývat bude také pod-
zemní vody.
 Nebývalé sucho trápí též zemědělce. 
Sníží jim úrodu brambor, pícnin, kukuřice 
i chmele. Chovatelé skotu se začínají obá-
vat kritického nedostatku krmení v zimním 

136,3       23        20 4                             8                                         10        18          6
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Počasí u nás v květnu 2015

Počasí u nás v červnu 2015

Málokteré pranostiky vešly v  tak velikou 
známost jako ty „ojínělé“ o ledových či že-
lezných a dnes už častěji o mokrých brat-
řích.

• Nazamrazí-li ledoví bratři, Pankrác 
(12. 5.), Servác (13. 5.) a  Bonifác 
(14. 5.) aspoň zastudí.

• Sv. Žofi e (15. 5.) je kuchařka ledo-
vých bratří a  nezůstává tomu nic 
dlužna.

• Pankrác, Servác, Bonifác často květy 
klidí, pro královnu Žofi i.

A jak to bylo letos u nás? O ledových mu-
žích nemůžeme mluvit vůbec, nejnižší 
teplota byla až na sv. Žofi i a  to +3°C. Od-
polední teploty vesměs přesáhly 20°C a sv. 
Servác měl dokonce letní teplotu 26°C. 
Snad bychom mohli mluvit o mokrých bra-
třích, protože na sv. Pankráce spadly 3 mm 
deště, na sv. Serváce 1,2 mm a  na sv. Bo-

„Červen bude v Česku nezvykle teplý“, uved-
li meteorologové ČHMÚ. „Poměrně velmi 
teplý bude první červnový týden, ale pak při-
jde mírné ochlazení.“ Tak přesná předpověď 
se jim už dlouho nepodařila. „Z hlediska 
celkového množství srážek předpokládáme, 
že červen jako celek bude pod úrovní dlou-
hodobého průměru.“ Byl, 26 mm deště je 
ten nejnižší „příděl“ mého měření. Naproti 
tomu největší je z roku 2004 – 176,5 mm. 
Rovněž průměry červnů za posledních 
5 let činí 102,2 mm.

• Červen louky kosí, Medard (8. 6.) 
vodu nosí.  Letos nedonesl. Do 12. 6. 
nespadla u nás ani kapka.

Pro oživení paměti: Sv. Medard – biskup 
(narozený kolem r. 473 ve francouzské 

A Ld M Lt T Tn

65,9 14,8 6 6 2 7

A Ld M Lt T Tn

26 19,5 16 3 9 9 1

nifáce 1,5 mm. Tedy nic moc. O sv. Žofi i se 
též mluví jako o umáčené či uplakané, ale 
u nás ani nekáplo. 
A víte, že existují i  pranostiky k  májovým 
svatbám? Řadíme je k  souboru pověreč-
ných pranostik a  v  lidovém prostředí růz-
ných národů jsou značně rozšířené. Jejich 
společný původ je nutné hledat až v staro-
římských pověrách. 

• Kdo se v máji ožení  přivodí si soužení.
• Svatba v máji volá na máry.

Je až podivné, že pověra zakletá v pranos-
tice přetrvává až do dnešních dnů, kdy 
žijeme zcela odlišným způsobem života 
a v jiných sociálních podmínkách, než byly 
ty  ve kterých vznikaly.
Tak nezapomeň: Nežeň se v máji, budeš 
hned v ráji .

Údaje o počasí vyčtete z tabulky, 
dle pramenů zpracoval FB

Salency, zemřel kolem r. 560 v  Noyonu). 
Podle legendy jej jako malého chlapce 
přepadla v polích bouřka a před promok-
nutím jej zachránil rozevřenými křídly orel, 
který se snesl z oblohy. Proto se stal sv. Me-

Legenda počasí
 srážky v mm

  průměrná teplota ve stupních celsia 
(Počítáme ji ze tří čtení teploměru 
v 7:00, 14:00 a  21:00h. Večerní po-
zorování se bere do součtu dvakrát 
a výsledek se dělí čtyřmi). Průměrná 
měsíční  teplota se počítá s průměr-
ných teplot jednotlivých dnů. Prů-
měrná roční teplota se počítá z prů-
měrných teplot jednotlivých měsíců.

 jasný den (max. 20% oblohy kryté)

 zamračený den (zataženo 80-100%)

 souvislá sněhová pokrývka

 nesouvislá sněhová pokrývka

 bouřka

A arktický den (během 24 hodin tep-
lota stále nižší než -10°C)

Ld  ledový den (celý den pod 0°C)

M mrazový den (část dne pod 0°C)

Lt letní den (část dne 25 °C a více)

T tropický den (část dne 30°C a více)

Tn tropická noc

dard biskup z  Noyonu patronem sedláků, 
vinařů a sládků. Bývá zobrazován jako bis-
kup se třemi holubicemi nad hlavou, vtis-
kující stopu do kamene, často s úsměvem 
na rtech. Je považován za pomocníka při 
bolestech zubů.

• Když červen více suchý než vlhký je, 
vínu to jen prospěje. Tak aspoň na 
něco to sucho dobré je.

Údaje o počasí u nás vyčtete z tabulky, 
dle pramenů zpracoval FB

období. Dobře se zatím daří obilninám.
A jak dopadly žně u nás? Hlášení ZAS Niv-
nice pro okresní agrární komoru ze dne 7.8. 
uvádí:
  Průměrnývýnos   (t/ha)   
 Pšenice ozimá  7,69
 Pšenice jarní  5,03
 Ječmen jarní  5,9 
 Tritikale  7,00
 Řepka   2,6
 Údaje o počasí vyčtete z tabulky, dle 
pramenů zpracoval FB

Vítání občánků – 19. 9. 2015
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Moje reakce na článek RNDr. Kozákové 
v minulém vydání (NN 3/2015 str. 3)
Vážení spoluobčané,
 nebudu jednotlivě reagovat na každou 
lež nebo polopravdu, kterou o mně napsa-
la RNDr. Kozáková. Určitě bych se rozepsa-
la obšírně, což nemám v úmyslu. Na úvod 
chci zmínit, že jsem nikomu z KDU nic ne-
slíbila, žádný úplatek nikdy od nikoho ne-
vzala (tuto pomluvu rozšířili konkrétní za-
stupitelé a lidé z ČSSD) a za místostarosty 
se mnou působící (J. Zámečníka a P. Bartka) 
jsem byla nucena přebrat část jejich pra-
covních povinností. Celou dobu jsem se 
snažila, aby místní samospráva odváděla 
svou práci poctivě a pečlivě si plnila své po-
vinnosti vůči občanům i ostatním úřadům, 
což je mně M. Kozákovou v článku vyčítá-
no. Dále také píše, že jsem nepochopila, že 
pan Bartek chtěl jenom celou situaci kolem 
veřejného osvětlení „osvětlit“. (Mně osobně 
řekl, že mne chce vlastně chránit – jak jeho 
„ochrana“ a angažovanost ohledně veřej-
ného osvětlení dopadla, bohužel víme). 
Situace kolem výběrových řízení je složitá 
v celé republice, Nivnice není výjimkou, 
proto se dnes už ani nedivím, že M. Kozá-
ková s P. Bartkem ji nepochopili (kde není 
vůle, není cesta). To, že nemají pravdu a vý-
běrové řízení být nemuselo, dokázal i další 
posudek od renomované právní kanceláře 
zabývající se energetikou a zákonem o ve-
řejných zakázkách. Pokud by měl P. Bartek 
pravdu, čelila by už nyní M. Kozáková jako 
členka minulého zastupitelstva, které tuto 
smlouvu schvalovalo, a tudíž za ni neslo 
odpovědnost (jako celek – včetně mne), 
pravděpodobně trestnímu oznámení pro 
porušení povinností ze zákona vyplývají-
cích.  To, že výše zmíněná situace nenastala 

a že se tedy P. Bartek celou dobu mýlil, je 
důkazem toho, že vše proběhlo v pořádku 
(za což by podle selského rozumu měla být 
ráda i p. Kozáková). Škoda, že sám P. Bartek 
nebyl jako host na posledním zastupitel-
stvu a neslyšel chválu současného starosty 
na smlouvu o veřejném osvětlení, která 
byla přítomnými zastupiteli jednomyslně 
schválená v podobě mnou předané a při-
pravené (pouze s „kosmetickými“ úprava-
mi, jak to nazval starosta). Pro hlasovala i 
M. Kozáková. Veřejnost by také měla vědět, 
že P. Bartka nepověřila ani rada, ani zastu-
pitelstvo obce, aby „dával smlouvy do po-
řádku“ (cit.), jak píše M. Kozáková. Jednal 
na vlastní pěst a pokračoval v tom i po té, 
co byl požádán, aby se soustředil raději na 
nové věci. 
 Znovu zdůrazňuji, že mou jedinou mo-
tivací v této záležitosti bylo to, že jako obec 
svítíme s nižšími paušálními náklady než 
doposud, a všechny ostatní „bláboly“, co 
zazněly v televizi či u hospodských stolů, 
odmítám. A k mému odchodu dodávám: 
jsem člověk, který svou práci rád dělá dob-
ře, poctivě a naplno, protože jenom pak 
z ní mohu mít radost. Práce starosty je však 
náročná časově i psychicky, jelikož za ně-
kolik posledních let velmi přibylo  adminis-
trativních povinností a náročnosti směrem 
k čerpání dotací z EU i jiných záležitostí, 
které vyžadují spoustu práce, soustředění 
a podpory. Tu však jsem já ze strany mís-
tostarosty ani p. Kozákové rozhodně ne-
měla. P. Bartek velmi krátce po svém pří-
chodu na obec začal za mými zády jednat 
proti mně, aniž bych o tom věděla. Přede 
mnou, radou i zaměstnanci několikrát řekl, 

že na funkci nemá, že si nepředstavoval, že 
je tak náročná. Záhy zpochybnil rozdělení 
práce mezi námi oběma. Navrhla jsem, 
abychom si část nebo celé kompetence vy-
měnili, ale ani s tím nesouhlasil. Na otázku, 
co by tedy chtěl dělat, nikdy neodpověděl. 
Pokud by ze svého poznání a zkušenos-
ti vyvodil pro sebe důsledky, určitě by to 
bylo čestné jednání. Místo toho ale začal 
intrikovat a napadat vše kolem smluv o 
veřejném osvětlení. Spolu s M. Kozákovou 
pak oba vynášeli veškeré informace z jed-
nání rady obce, která jsou neveřejná. Ne že 
by to snad byly přísně utajované informa-
ce, ale v rukou ČSSD byly cíleně namířeny 
proti mně a nakonec i celé radě. Hlavním 
argumentem opozice pak bylo, že se nic 
nového nedělá. A popravdě řečeno, za ta-
kové atmosféry se opravdu mnoho dělat 
nedalo. Snažili se ovlivnit i další členy rady 
P. Kachníka a J. Talaše, ti si však postupně 
udělali svůj názor na jednání místostarosty 
a paní radní a distancovali se od nich. 
 Jako starostka jsem cítila přímou od-
povědnost za to, že se moje spolupráce 
s místostarostou nevydařila. Dobrý politik 
si přece musí umět vybrat dobré spolupra-
covníky. A to se mi nepodařilo. Proto jsem 
se rozhodla odejít, ne z důvodů uvedených 
paní Kozákovou. I nadále se budu zajímat 
o dění v obci a v zastupitelstvu hájit pro-
jekty, na jejichž rozjetí jsem se podílela, 
aby se zachovala kontinuita práce a obec 
tak mohla co nejvíce profitovat z dalších 
získaných dotací. K tomu přeji, bez hořkos-
ti nebo smutku, stávajícímu vedení hodně 
sil a úspěchů. 
 Ing. Vladimíra Kaislerová

Reakce na článek v nivnických novinách 
RNDr. Kozákové (NN 3/2015 str. 3)
Vážení čtenáři nivnických novin,
 v minulém vydání NN vyšel článek 
RNDr. Kozákové, ve kterém kritizuje bý-
valou starostku a obhajuje bývalého mís-
tostarostu Petra Bartka. Tento její článek 
je plný polopravd. Já si připadám, že jsem 
sedm měsíců seděl v úplně jiné radě obce 
než v Nivnici. Nevím, co V. Kaislerová slíbi-
la KDU-ČSL, ale vím, že vyjednávací tým 
KDU-ČSL si vybral z dvojice Kaislerová/Ko-
mánková právě kritizovanou starostku a 
na adresu M. Kománkové, RNDr. Kozáková 
prohlásila, že pro KDU-ČSL a pro ODS je 
absolutně nepřijatelná. Dnes s ní sedí za 
jedním stolem. 
 Dlouho jsem věřil P. Bartkovi, který 
přišel z MěÚ Uherský Brod se spoustou 
dobrých myšlenek, které se daly praktiko-

vat i v Nivnici. Kromě založení sportovní 
komise a auditu u TJ se nepodařilo už nic 
víc, protože se Petr Bartek začal soustředit 
jen na veřejné osvětlení v obci. Několikrát 
jsem ho žádal, aby od této činnosti upustil 
a věnovali jsme se jako rada obce novým 
projektům, výstavbě komunikací apod., 
které jsou pro obec důležité. Místostarosta 
se vpasoval do role znalce zákonů v ener-
getice a začal řešit veřejné osvětlení, které 
pro obec zřizovala EPK Hodonín. Této role 
se zhostil opravdu na výbornou. Materiály 
týkající se veřejného osvětlení předal ně-
kolika konkurenčním firmám, od kterých 
se dostaly k reportérům ČT, a v ten mo-
ment bylo veřejné osvětlení obce slavnější 
jak Jan Amos Komenský. V závěru článku 
píše RNDr. Kozáková: „Na závěr bych chtěla 

svým spoluobčanům sdělit, že neznám „zá-
sadnějšího“ (?) a čestnějšího člověka, než je 
pan Petr Bartek“.  
 S tím, že je zásadový přesvědčil kauzou 
VO snad všechny. O tom, jestli je čestný 
nebo ne, ať si každý udělá svůj úsudek. Již 
v prosinci 2014 se P. Bartek zúčastnil tajné 
schůzky se zastupiteli ČSSD, kde se jedna-
lo i o možném odvolání starostky. Koaliční 
partnery o tom nikdy neinformoval. 
 Závěrem se vracím k veřejnému osvět-
lení. Byla to účelově vytvořená kauza, pod-
le mě byly televizní reportáže natáčené na 
objednávku konkurenčními firmami proti 
EPK Hodonín. 
 Tady se jasně ukázalo, co média do-
vedou. Oslovil jsem předsedu svazu měst 
a obcí ČR Ing. Dana Jiránka, kterého jsem 
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se zeptal na to, jak se až k němu informa-
ce o VO v Nivnici dostaly – protože o nich 
v jedné z televizních reportáží hovořil. Zde 
je jeho odpověď:
 
Vážený pane Kachníku, 
 v úvodu musím uvést, že ve svém televiz-
ním vystoupení jsem se nevyjadřoval k žád-
nému konkrétnímu případu, tím méně k obci 
Nivnici.
 Pouze jsem, na základě zkušeností z ně-
kterých obcí, varoval před nestandardními 
postupy při nakupování energií případně při 
sjednávání kontraktů metodou EPC v souvis-

losti s možným porušením zákona o zadává-
ní veřejných zakázek.
 Z materiálů, které jste mi zaslal je patrné, 
že první krok t.j. bezplatné poradenství, sprá-
va odběru el. energie a její nákup (patrně na 
burze) nepředstavuje žádný problém (pokud 
byl výběr dodavatele učiněn na burze nebo 
dle zákona).
 Co je z mého pohledu problematičtější je 
investice více než 4 mil. Kč na výměnu svítidel 
starých cca 2-4 roky, spojená s pronájmem 
soustavy veřejného osvětlení v obci.
Při takové výši investice a dlouhodobosti ná-
jmu (nevím jak byl tento záměr zveřejněn) 

bych bez ohledu na nutnost soutěžit ze zá-
kona požadoval nabídky více možných do-
davatelů. 
 S výjimkou informací od Vás jsem žádné 
informace o Nivnici neměl a i proto jsem se 
k tomuto konkrétnímu případu nevyjadřoval. 
 Pokud účelovým sestříháním reportáže 
takový dojem vznikl, mohu se jen omluvit, 
ale rozhodně jsem nemohl ovlivnit výsled-
nou podobu televizní reportáže.
  S pozdravem 
 Ing. Dan Jiránek, výkonný ředitel

 Petr Kachník, zastupitel obce

Reakce p. Petra Bartka
Vážení spoluobčané,
 neměl jsem v úmyslu na zavádějící 
informace bývalé paní starostky a člena 
zastupitelstva obce Petra Kachníka jakko-
li reagovat. Poněvadž se v článcích, které 
budou  publikované v tomto čísle Nivnic-
kých novin objevují slova lži a polopravdy, 
bylo by dobré, kdyby se oba pisatelé ta-
kových praktik sami vyvarovali. Mnozí ze 
zastupitelů mají s  pisateli svoje zkušenosti 
a k pravdivosti uváděných tvrzení můžou 
poskytnou svoje pravděpodobně zajímavá 
stanoviska.
 Pro objasnění situace, která předcháze-
la mému rozhodnutí o odstoupení z funk-
ce místostarosty obce a vzdání se mandá-
tu člena zastupitelstva uvádím následující 
fakta. Spolupráce se starostkou nebyla jed-
noduchá, ale dala by se zvládnout. Situace 
se výrazně změnila po odvysílání pořadu 
Reportéři ČT k zakázce veřejného osvětle-
ní v obci Nivnice. Nepodloženým obviňo-
váním za přizvání reportérů do Nivnice, 
podsouvání mně nekalých úmyslů a svým 
„přátelským“ chováním mne přesvědčila o 
tom, že je nutné učinit kroky ke změně. Si-
tuaci, která následovala po mojí abdikaci a 
reakce bývalé starostky na veřejném zase-
dání zastupitelstva na moji osobu v době, 
kdy jsem nebyl přítomen posuďte, prosím, 
každý sám. Před začátkem jednání mi sdě-
lila, že je klidná a připravená. Netušil jsem 
k čemu všemu je připravená.
 Způsob, kterým vede tak korektní ko-
munikaci mně není  dostatečně jasný a ne-
chápu, co jí vede k uvádění nepravdivých 
informací. V podobných praktikách pokra-
čuje i nyní a našla si k těmto aktivitám ještě 
dalšího pomocníka. Nebylo by důstojné, 
abych se stejným způsobem, jako oba 
pisatelé, rozepisoval o jejich povahových 
vlastnostech.
 K problematice veřejného osvětlení 
(dále zkráceně VO) a k informacím bývalé 
starostky a radního věcně uvádím násle-
dující fakta. Materiály týkající se veřejného 
osvětlení jsem žádným konkurenčním fir-
mám dodavatele VO neposkytl a o konku-
renci této společnosti mně ani není zcela 
nic známo. Danou problematiku jsem kon-
zultoval s odborníky ze Svazu pro rozvoj 
veřejného osvětlení, s odborníky, kteří se 
dlouhodobě trendy ve vývoji VO zabývají, 
dále se zástupci dodavatele původního 

osvětlení a regulátorů, se zástupci Institutu 
pro rozvoj měst a obcí, kteří mne po odvy-
sílání televizní reportáže kontaktovali a s 
daňovým poradcem obce. Ve stanoviscích 
publikovaných, jak v příspěvku Petra Kach-
níka (stanovisko předsedy Svazu měst a 
obcí ČR Ing. Dana Jiránka), tak i v právních 
stanoviscích advokátní kanceláře, která 
pro obec vypracovala právní analýzu, je 
na rozdíl od účelově uvedených kladných 
citací i celá řada negativních informací, 
jejichž závažnost je jaksi opomíjená. Není 
proto dobré účelově použít a zkresleně 
podat občanům pouze informace o pozi-
tivech. Věrohodné informace technické-
ho charakteru všem můžou poskytnout 
pouze odborníci v oblasti VO. S některými 
z  nich jsem záležitosti konzultoval, stejně 
tak jako s pracovníky Energetické agentury 
zlínského kraje, která byla Zlínským krajem 
zřízena za účelem poskytování podpory 
poradenství v oblasti energetiky. Nechá-
pu, co na takové činnosti není v pořádku. 
Tvrzení bývalé paní starostky, že se např. u 
Energetické agentury zlínského kraje jedná 
o konkurenční firmu společnosti Energie 
pod kontrolou z Hodonína asi nemá reálný 
podklad. V publikovaných článcích obou 
pisatelů není žádná informace o finanční 
stránce celé záležitosti, a ta se přece týká 
všech občanů. Původní plně funkční prvky 
VO jsou v zakázce řešeny tzv. ekologickou 
likvidací, která je také bohužel spojena 
s nemalými odpisy majetku a finanční ztrá-
tou obce. Mají oba zastupitelé představu o 
jaké částky se jedná? Bude dobré, když cel-
kové náklady, takto  ekonomicky výhodné 
transakce obec svým občanům zveřejní, 
když oba pisatelé  mají zájem záležitost 
dále medializovat. Jedná se o informace 
k veškerým pořizovacím nákladům na vý-
měnu svítidel včetně výložníků kabeláže a 
montážních prací. Nákladů na úpravy svíti-
del, která byla rekonstruovaná a neměnila 
se. Dále o výši odpisů původních svítidel a 
všech souvisejících nákladů včetně odpisů 
regulátorů a souvisejících položek, které je 
nutno dle zákona o účetnictví vyřadit z evi-
dence a sníží hodnotu majetku obce. Také 
by bylo dobré zveřejnit celkovou dobu re-
alizace zakázky, způsob předání, smluvní 
zajištění dodržení sjednaných termínů atd. 
Problémů spojených s medializovanou za-
kázkou je  mnohem víc.

 Problematiku VO jsem byl oprávněn 
z pozice funkce a mně svěřených kom-
petencí řešit, není tedy pravdou, že jsem 
nebyl nikým pověřený k tomu, abych se 
uvedenými záležitostmi zabýval.
 Bývalá paní starostka zbytečné neprav-
divě uvádí moje charakterové vlastnosti a 
„neschopnosti“. Uvedená tvrzení podaná 
způsobem, který použila v publikovaných 
článcích nepřidají na dobré pověsti v žád-
ném případě ani jí. Určitě je si vědoma, že 
každé takové jednání však může mít i práv-
ní důsledky. Zvláště pokud se jedná o cito-
vaná vyjádření veřejného činitele, zastu-
pitele obce. Stejně tak je tomu i u obsahu 
článku druhého pisatele. 
 Oběma zastupitelům přeji, aby svoji 
veřejnou činnost zaměřili jiným směrem, 
který bude pro spoluobčany přínosnější.
 Reakci na publikované články posky-
tuji na základě žádostí některých přátel 
a rodinných příslušníků. V závěru vyjadřuji 
podiv nad nepochopitelnými reakcemi pi-
satelů na svoji kolegyni a členku zastupitel-
stva paní Marii Kozákovou. 
 S přáním klidných dní a všeho dobrého 
Petr Bartek 

 Redakční rada rozhodla, že toto jsou 
poslední  články,  kterými  dotčení  reagují 
na dění na obci v období  jara 2015. Dě-
kujeme za pochopení.
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Obecní úřad Nivnice
Tel.: 572 693 126,  E-mail: ou@ou.nivnice.cz
ID datové schránky: 8k6bsjq

  Úřední hodiny:
pondělí, středa  8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
úterý, čtvrtek, pátek  8:00 – 12:00 12:30 – 14:00

  Úřední hodiny – matrika, evidence obyvatel, ověřování a výpisy z Czech POINTu
hlášení narození, úmrtí, sňatky, určení otcovství, 
druhopisy matričních dokladů + EO přihlášení k trvalému pobytu
pondělí, středa  8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
úterý, čtvrtek, pátek  8:00 – 12:00

  Fakturační údaje:
OBEC NIVNICE, Sídliště 1000, 687 51 Nivnice
IČ 00291170, DIČ CZ00291170, Č. účtu. 1927721/0100 KB a.s. pobočka Uh. Brod

  Kontakty na úřad:
starosta – Ing. Miroslav Vykydal, starosta@ou.nivnice.cz  606 766 166
místostarostka – Ing. Marie Kománková, mistostarosta@ou.nivnice.cz 606 766 167
podatelna – Ing. Anna Kapsová, podatelna@ou.nivnice.cz  572 693 126
matrika a evidence obyvatel - Fr. Borýsková, f.boryskova@ou.nivnice.cz  572 693 276
pozemky, pokladna – Martina Fialová, m.fialova@ou.nivnice.cz 572 693 277
hlavní účetní – Alena Haluzová, a.haluzova@ou.nivnice.cz  572 693 126
mzdová účetní – Radka Trtková, r.trtkova@ou.nivnice.cz  572 693 126
správce hřbitova – Ivana Hladišová,    728 429 247
správce Nivnické riviéry – František Kolacia, nivnicka-riviera@ic.cz 722 145 322
správce SD Beseda – Martina Moulisová, beseda@ou.nivnice.cz 605 804 501
správce Sběrného dvora Hůrka – Josef Moštěk,   602 274 449
vedoucí úseku údržby – Josef Sobotka,    603 235 896
údržba, elektrikář – Milan Pochylý,    605 829 220
údržba – Stanislav Lukeš,     778 001 067

Přífarní tábor 10. –15. 8. 2015


